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نماینده مردم تبریز عنوان کرد

FATF تغییر ادبیات مخالفان برجام و
2
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گزارش

توپ »طرح شفافیت« 
در زمین قالیباف

مجمع عقب نشینی 
می کند یا مجلس؟

۲ نماینده زن مجلس براین اعتقادند که طرح شفافیت به سبب 
کارشکنی های بیرون پارلمان به ســرانجام نرسیده است. به 
گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، »طرح شفافیت« سرگردان بین 
مجلس و مجمع تشخیص است. برخی می گویند هیات نظارت 
عامل تعلل در به سرانجام رسیدن طرح شفافیت است و برخی 
دیگر هم توپ را در زمین پارلمان می اندازند و از برخی تلاش ها 
در درون مجلس برای جلوگیری از به سرانجام رسیدن این طرح 
روایت می کنند. علیرضابیگی: برخی نمایندگان با شعار شفافیت 

بازی کردند /شفافیت می توانست اسباب آبرو برای ...
ادامه در صفحه 3

دیوید راتکاف، روزنامه نگار امریکایی و تحلیلگر مسائل حوزه 
امنیت ملی است. او در سال ۱۹۹۳ میلادی به عنوان معاون 
معاون وزیر بازرگانی در امور سیاســت تجارت بین الملل 
و توســعه به دولت کلینتون پیوست. او سپس به شرکت 
مشاوره بین المللی تاسیس شده توسط »هنری کیسینجر« 
وزیر خارجه اسبق امریکا پیوست و مدیر عامل آن شرکت 
شد. او در سال ۱۹۹۹ میلادی به عنوان رئیس هیئت مدیره 
و مدیر عامل شرکت Intellibridge ارائه دهنده تجزیه و 
تحلیل بین المللی و اطلاعات منبع باز برای جامعه امنیت 
ملی ایالات متحده و سرمایه گذاران منتخب، سازمان های 
مالی و سایر شرکت ها همکاری کرد. راتکاف در سال ۲۰۱۲ 
میلادی سردبیر نشریه »فارین پالسی« شد. او عضو شورای 
روابط خارجی است. از جمله کتب منتشر شده از راتکاف 
به زبان فارسی می توان به کتاب »ابَرَطبقه؛ نخبگان قدرت 
جهانی و جهانی که می سازند« با ترجمه »احمد عزیزی« 

چاپ شده توسط انتشارات کویر اشاره کرد.
بــه گزارش فــرارو به نقل از دیلی بیســت، بحران پس از 
حملات حماس علیه اسرائیل در تاریخ ۷ اکتبر در مرحله 
بسیار حساسی قرار دارد. در حالی که غزه در انتظار تهاجم 
تمام عیار اسرائیل است؛ حماس و پشتیبانان آن تهدید هایی 
لفظی مطرح می کنند؛ ایالات متحــده در حال انتقال ناو 

جنگی دیگری به منطقه اســت. در این میان پرسش های 
عمده ای در مورد ماهیت، دامنه و پیامد های جنگ مطرح 

شده است.
بنیامین نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل نیز تقریبا به شکلی 
قطعی ساقط خواهد شد و دلیل آن نیز مشخص است. عموم 
اسرائیلی ها به این باور رسیده اند که شکست رهبری نتانیاهو 
و اولویت های او باعث شــد تا اسرائیلی ها در معرض خطر 
حمله قرار بگیرند حمله ای که منجر به بروز بزرگترین تلفات 

از زمان تاسیس اسرائیل تا به امروز شد.
از آنجایی که رهبــران و بازیگران منطقه ای در پیامد های 
عمیق جنگ اخیر نقش داشته اند ضروری است که بدانیم 
چگونه این نزاع ممکن است چشم انداز قدرت در خاورمیانه 
را تغییر داده باشــد. آشکار است که در این مرحله بیش از 
دو دهه تسلط نتانیاهو بر سیاست اسرائیل سرانجام در حال 

نتانیاهو از نظر سیاسی یک مرده متحرک محسوب می شود

جنگ تازه شروع شده

چند دهه بلاتکلیفی بلندمرتبه سازی در مشهد !
چرا بلندمرتبه سازی در مشهد ؟

6



2
دو شنبه 1 آبان 1402/  سال هفتم /  شماره 1610
Vol.3.No.1610 / October 23.2023

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

نماینده مردم تبریز عنوان کرد

FATF تغییر ادبیات مخالفان برجام و
نماینده مــردم تبریز در مجلس گفت: 
همین چین و روسیه که ما می گوییم 
ارز مشــترک ایجاد می کننــد یا ارزی 
در حوزه کشــور های هم پیمان ایجاد 
 FATF خواهنــد کرد، همگــی عضو
هستند و کار خودشان را پیش می برند.

 مســعود پزشــکیان، نماینــده مردم 
تبریز در مجلس شــورای اسلامی در 
پاسخ به این ســوال که »اخیرا شاهد 
تغییر ادبیات رسمی نسبت به موضوع 
FATF هستیم و البته به نظر می رسد 

که ذهنیت ها احتمالا به سمت پذیرش 
آن یا آماده سازی برای پذیرش در حال 
حرکت اســت و این در حالی  است که 
در گذشته نسبت به آن مخالفت ویژه 
و جدی وجود داشــت«، گفت: کلیت 
موضوع بسیار روشــن است، یکسری 
مجامع بین المللی بــرای برخی کار ها 
وجود دارد مثلا فیفا )فدراسیون جهانی( 
در فوتبال، در فیفا اگر شما قواعدش را 
نپذیرید شما را بازی نمی دهند. بانک ها 
هم یک مجموعه ای ایجاد کردند که یک 
سری مقررات دارد، اگر آن هایی که در 
آنجا عضو هستند، مقررات این مجموعه 
را نپذیرنــد در آن بانک ها نمی توانند 
تراکنش و نقل و انتقال مالی داشــته 
باشــند که در نتیجه در مبادلات بین 

بانکی به شدت دچار مشکل می شود.
وی ادامه داد: ما یا باید وارد این مجموعه 
جهانی شویم یا وقتی خارج شدیم دیگر 
خارج شــده ایم و این ما را با مشکلات 
قابل توجه و فراوانی در زمینه مبادلات و 

تراکنش های بانکی مواجه می کند.
پزشکیان افزود: همین چین و روسیه 

که مــا می گوییم ارز مشــترک ایجاد 
می کنند یا ارزی در حوزه کشــور های 
هم پیمان ایجــاد خواهند کرد، همگی 
عضو FATF هســتند و کار خودشان 
را پیش می برند. این ها خودشان دارند 
کار های خودشــان را می کنند، ولی به 
ما که می رسد ما می گوییم: »خیر، قرار 
اســت پول منطقه ای یا پول مشترک 
ایجاد کنند«؛ خب آن ها ایجاد کنند و 
از FATF هم خارج شوند و با قواعد آن 
معامله نکنند، چرا این کار را نمی کنند؟

وی خاطرنشــان کرد: ایــن روند برای 
سرمایه گذار و تولیدکننده ما گران تمام 
شده به این خاطر که باید اجناس مورد 

نیاز و کالا های اساســی و اولیه را گران 
تهیه کنند و جنس خود را هم از طریق 
دلال ها و واسطه ها و چند دست جابه جا 
کردن بفروشند تا بتوانند به پول خود 
دست پیدا کنند. در واقع گران می خرند 
و ارزان می فروشند و این مساله اتفاقی 
است که به ضرر اقتصاد کشور و تولید 

ما است.
نماینده مــردم تبریــز در مجلس در 
ادامه گفت: یک مساله دیگر این است 
که این ها توافق بــرای احیاء برجام را 

به امضاء نرســانند و این شــرایط یک 
ضرر و هنگفت بــرای ما به دنبال دارد 
از این جهــت که اکنون کشــور های 

نفت خیز همسایه ما اعم از عراق، کویت، 
عربستان، قطر و امارات و هر کدام که 
بــا آن ها میادین نفت و گاز مشــترک 
داریم دارند به صورت روزانه از میادین 
و ذخایر مشترک برداشت می کنند و ما 
نمی توانیم این برداشت را داشته باشیم 
که در نتیجه آن کشور ها از یک جایی به 

بعد از سهم ما برداشت می کنند.
وی افزود: به نظر من هیچ راهی وجود 
ندارد، این هــا اگر می خواهند مملکت 
ضرر نکند، تولید سرپا باشد باید بدانند 
اگر وارد بازی اقتصادی نشــویم، اینکه 
می گویند می خواهیم اقتصاد رشــد ۸ 
درصدی داشته باشیم، غیرممکن است. 
باید وارد بازی اقتصادی جهانی شویم 
که بتوانیم تکنولوژی بخریم و بفروشیم؛ 
وقتی تحریم کردند و شما قادر نیستید 
خرید و فروش آزاد با دنیا داشته باشید، 

این هدف محقق نمی شود.
پزشکیان در پاسخ به این سوال که »آیا 
 FATF مخالفت هایی که در گذشته با
صورت می گرفت بیشتر سیاسی نبود؟«، 
گفت: خیلــی از حرف های گذشــته 
سیاسی بوده است، همین اف. ای. تی. 
اف، برجام، نگرانی برای ســفره مردم، 

مشکلات مسکن، مدیریت کشور و....
وی افزود: مگر نمی گفتند مدیریت بد 
است؟ مگر نمی گفتند مدیریت مشکل 
دارد؟ مگر مدیریت را درســت کردند؟ 
مگر ادعا نمی کردند که مشکلات خیلی 
هم به تحریم مربوط نیســت و عمده 
مشکلات کشور از مدیریت است؟ خب 
الان که ســفره مردم بدتر شد و بهتر 

نشده است.

 باید وارد بازی اقتصادی جهانی شویم که بتوانیم تکنولوژی بخریم 
و بفروشیم؛ وقتی تحریم کردند و شما قادر نیستید خرید و فروش 

آزاد با دنیا داشته باشید، این هدف محقق نمی شود

,,

همتی: تقطیع اظهارات دیگران یعنی دستاوردی وجود ندارد!
عبدالناصر همتی با انتشار توئیتی به تقطیع 
صحبت هایــش در خبرگزاری ایرنا واکنش 
نشان داد. روز گذشــته با اشاره به اظهارات 
همتی در پنجمین کنگره حزب کارگزاران 
ســازندگی ایران نوشــت: رئیس کل بانک 
مرکزی دولت روحانی که در دوران تبلیغات 

انتخابات ریاست جمهوری سال ۱۴۰۰ رشد 
اقتصادی ۵ درصدی را به عنوان وعده انتخاباتی 
خود اعلام کردبه یک رشد ۸ الی ۱۰درصدی 
نیاز داریم و با وجود و ادامه تحریم این مسئله 
امکان پذیر نیســت؛ چراکه رشد اقتصادی 
ما منابع محور اســت. ما الان با فاجعه رشد 

روبه رو هستیم و نباید از رشد ۴.۵ درصدی 
خوشحال شویم. عبدالناصر همتی در واکنش 
به تقطیع صحبت هایش در خبرگزاری ایرنا 
نوشت: تلاش برای دستاوردسازی برای خود 
از صحبت های تقطیع شــده دیگران، یعنی 

دستاوردی وجود ندارد.

توپ »طرح شفافیت« در زمین قالیباف
مجمع عقب نشینی می کند یا مجلس؟

۲ نماینــده زن مجلس براین اعتقادند که 
طرح شفافیت به ســبب کارشکنی های 

بیرون پارلمان به سرانجام نرسیده است.
به گــزارش خبرگزاری خبرآنلاین، »طرح 
شفافیت« سرگردان بین مجلس و مجمع 
تشخیص اســت. برخی می گویند هیات 
نظارت عامل تعلل در به سرانجام رسیدن 
طرح شفافیت است و برخی دیگر هم توپ 
را در زمیــن پارلمان می اندازند و از برخی 
تلاش ها در درون مجلس برای جلوگیری 
از به سرانجام رسیدن این طرح روایت می 

کنند.
علیرضابیگی: برخی نمایندگان با شــعار 
شفافیت بازی کردند /شفافیت می توانست 

اسباب آبرو برای مجلس شود
هاجر چنارانی، عضو کمیســیون حقوق و 
قضائی مجلس شورای اسلامی در این مورد 
به خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: بنده از 
ابتدا طرفدار شفافیت بودم و همه آراء خود 

را به مردم اعلام می کنم.
طرح شفافیت هنوز به مجلس بازنگشته است

او در واکنش به این سوال که چرا شفافیتی 
که مجلس یازدهم شعار آن را می داد قانونی 
نشد، افزود: طرح شفافیت قانونی شد، به 
شورای نگهبان ارسال کردیم و در آنجا گیر 
کرده وگرنه مجلس به شــفافیت رأی داد. 
واقعیت امر این است که ما گفتیم غیر از 
مجلس نهادهای دیگر هم باید شفاف سازی 
کنند اما آنها می گویند خیر، فقط مجلس 
باید شفاف سازی کند اما با این وجود هنوز 

طرح مذکور به مجلس برنگشته است.

با شفافیت مخالف نیستیم
چنارانی در مورد اینکه بسیاری بر این باور 
هستند که الزام سایر نهادها نظیر مجمع 
تشخیص و شــورای نگهبان به شفافیت 
به معنای ســنگ اندازی و مانع تراشی در 
شفافیت اســت، تصریح کرد: خیر، به این 
ترتیب نیست چراکه با شفاف سازی موافق 
هستیم و شورای نگهبان طرح را به مجمع 

ارسال کرده که باید آن را پیگیری کنیم.
علاوه چنارانی یکی دیگر از نمایندگان نیز 
توپ شفافیت را در زمین مجمع تشخیص 
مصلحت نظام انداخت و از قالیباف خواست 

که این موضوع را پیگیری کند.
هیات نظارت کمک کند طرح شفافیت عملیاتی 

شود
فاطمه محمدبیگی، نماینده مردم قزوین 
در مجلس شورای اســلامی در گفتگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین در واکنش به اینکه 
شما یکی از امضاکنندگان طرح شفافیت 
هستید اما در ماه های پایانی عمر مجلس 
یازدهم هنوز این طرح به نتیجه نرسیده، 
گفت: بنده در حال حاضــر آرای خودم را 
شفاف می کنم و از ابتدا هم شفافیت برای 

بنده اهمیت داشته است.
او در واکنش به اینکه طرح شفافیت هنوز 
تبدیل به قانون نشده است، افزود: بنده از 
مجمع تشخیص مصلحت نظام می خواهم 
که هر چه سریع تر عیب های طرح شفافیت 
را برطــرف کند و هیــات عالی نظارت بر 
مصوبات به ما نمایندگان که قول قطعی در 
مورد طرح شفافیت به مردم دادیم، کمک 

کند بتوانیم این شعار را عملیاتی کنیم البته 
خود ما این اقدام را عملیاتی می کنیم اما این 

اقدام ما با قانون تفاوت دارد.
این نماینده مجلس گفت: واقعیت امر این 
اســت که شفافیت هر ۳ قوه به نفع ایجاد 
ســرمایه اجتماعی برای نظام است، قطعاً 
با رعایت اصول محرمانگی و حفظ برخی 
اطلاعات که برای جلوگیری از نفوذ دشمن 
لازم است، رعایت شفافیت برای هر ۳ قوه 
متضمن سلامت ســاختاری دستگاه های 
اداری خدمات دهنــده به مردم، متضمن 
مبــارزه با فســاد اســت و باعث کاهش 
هزینه کــرد، کاهش جرائــم و اختلالاتی 
می شــود که در نظام اداری کشور وجود 
دارد. بنده مطمئن هســتم که شفافیت 
منجر به افزایش سرمایه اجتماعی می شود 
چراکه نظام جمهوری اسلامی ایران بر پای 
حق، عدالت، اسلام و کرامت انسانی استوار 
شده و طبیعتاً شفاف بودن برای مردم هم 
زیرمجموعه این موارد محسوب می شود به 
این ترتیب که از طریق شفافیت می توان 

دسترسی به عدالت را افزایش داد.
طرح شفافیت اشکالی ندارد

محمدبیگی در پاسخ به اینکه طرح شفافیت 

یک بار به مجمع تشخیص مصلحت رفت، 
اشکالاتی لحاظ شد و مجلس آنها را برطرف 
کرد، در حــال حاضر مجمع چه نکته ای 
پیرامون طرح شفافیت دارد؟ خاطرنشان 
کرد: ســوال بنده هم همین است، از نظر 
بنده اشکالی وجود ندارد ما به طرحی که 
مصوب کردیم اصرار داریم، اگر واقعاً اشکالی 
وجود دارد، بیایند اعلام کنند و با هم گفتگو 

کرده و موارد را برطرف کنیم.
او در واکنــش به اینکه شــما به عنوان 
نماینــده طرفــدار شــفافیت پیگیری 
کردیــد که چه کســی یا کســانی به 
دنبال سنگ اندازی برای تصویب مصوبه 
شفافیت هستند؟ یادآور شد: بله، پیگیری 
کردیم و در حــال حاضر هم از قالیباف 
خواســته ایم که از طرف ما حضور پیدا 

کند و مطالبات ما را پیگیری کند.
مجمع تشخیص عقب نشینی می کند؟

اما با وجود اینکه این دو نماینده مجلس و 
البته برخی دیگر از نمایندگان توپ شفافیت 
را به زمین مجمع تشخیص می اندازند به 
نظر می رسد قرار نیست این توپ با عقب 
نشینی مجمعی ها از زمین این نهاد مهم 

سیاسی خارج شود.
نشــانه ها نیز حکایت از آن دارد که عقب 
نشینی مجلس از خواسته خود برای شفاف 
شدن مجمع تشخیص احتمال قوی تری 
است تا شاید از این مسیر این طرح در ماه 
های پایانی مجلس یازدهم به سرانجام برسد 
و شاید به کمک حامیان این طرح در ایام 

تبلیغات انتخاباتی بیاید.

پنهان کاری در ثبت نام نامزدها به رونق 
انتخاباتی ضربه زد
فعال سیاســی با بیان اینکه 
پنهان کاری در ثبت نام نامزدها 
به رونــق انتخاباتی ضربه زد، 
گفت: تا زمــان آغاز تبلیغات 
رسمی کسی از رقیب مطلع 
نیست و مردم نیز فرصت رصد 
و ارزیابی نامزدها را از دست می 

دهند.
ثبت نام رسمی نامزدهای انتخابات مجلس چندروزی است که آغاز شده 

اما هنوز هیچ خبری از تکاپوی سیاسی دیده نمی شود.
عزت الله یوسفیان ملا در گفتگو با نامه نیوز درباره علت سکوت انتخاباتی 
حاکم بر فضای سیاسی کشور گفت: قانون جدید انتخابات امکان بررسی 
بهتر صلاحیت نامزدها را فراهم کرد که کار بسیار خوبی بود چون امکان 
این کار در مدت محدود و کوتاه وجود نداشــت اما در کنار این حُسن 
نقدهایی نیز به قانون جدید وارد می شود چراکه مغایر رقابت انتخاباتی 

است.
وی افــزود: امروز ثبت نام نامزدها به طور اینترنتی شــده و فقط خود 
فرد از این موضوع مطلع است حال آنکه در گذشته افراد تحت نظارت 
افکارعمومی اقدام به ثبت نام در انتخابات مجلس می کردند. نتیجه قانون 
جدید آنجا مشخص می شود که امروز اگر در حوزه انتخابیه ای ۱۵۰ نفر 
نامزد انتخابات مجلس شده اند، در ادوار گذشته چون همه فرایند ثبت نام 
نزد افکارعمومی انجام می شد نهایتا در این حوزه انتخابیه ۱۰ نفر اعلام 
کاندیداتوری می کردند. این فعال سیاســی یادآور شد: بر اساس قانون 
جدید تا اعلام نهایی نامزدهای تأییدصلاحیت شده، کسی از ترکیب افراد 
ثبت نامی اطلاعی ندارد. این به معنی کنارزدن افکارعمومی از نظارت 
بر ثبت نام نامزدهاســت. در صورتی که وقتی در ادوار پیشین افراد وارد 
فرمانداری می شدند بلافاصله در شهر می پیچید که چه کسانی نامزد 
شدند؛ رقبا همدیگر را می شناختند، تک تک کاندیداها مورد قضاوت 

مردم قرار می گرفتند و اعمال و رفتارشان بیشتر رصد می شد.
وی ادامه داد: با وجودی که در نیمه فرصت قانونی ثبت نام نامزدها هستیم 
هنوز هیچ کس نمی داند رقیبش کیســت چون اعلام نمی شود چه 
کسانی ثبت نام کردند. با پنهان کاری که پیش آمد تعداد ثبت نامی ها در 
انتخابات مجلس زیاد شد، ضمن آنکه کسی از رقیب خود مطلع نیست، 
نتیجه آن شده که یک حالت گنگی در فضای سیاسی کشور حاکم است.

یوسفیان با بیان اینکه پنهان کاری در ثبت نام نامزدها به رونق انتخاباتی 
ضربه زد، گفت: تا زمان آغاز تبلیغات رسمی کسی از رقیب مطلع نیست 

و مردم نیز فرصت رصد و ارزیابی نامزدها را از دست می دهند.

جاماندگان پیش ثبت نام  انتخابات بخوانند
وزیر کشــور گفت: در وزارت 
کشور و بر اساس قانون، کسانی 
را کــه در مرحله پیش ثبت 
نام هــای انتخابــات مجلس 
حضور نداشتند نمی توانیم در 

مرحله ثبت نام نهایی بپذیریم.
احمد وحیدی وزیر کشور در 

گفت وگو با مهر در خصوص ثبت نام داوطلبان انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی و احتمال بررسی شرایط افرادی که در 
مرحله پیش ثبت نام ها جا ماندند و نتوانستند در انتخابات ثبت نام 
کنند، گفت: در خصوص افــرادی که از مرحله پیش ثبت نام ها جا 
ماندند و نتوانستند در آن مرحله حضور داشته باشند ولی می خواهند 
وارد مرحله ثبت نام اصلی شــوند، باید بگویم که بر اســاس قانون 

نمی توانیم کاری را انجام دهیم.
وی افزود: ما در وزارت کشور نمی توانیم برای جاماندگان از پیش ثبت 
نام ها کاری انجام دهیم مگر آنکه مصوبه ای از مجلس شورای اسلامی 
داشته باشیم. در حال حاضر هم خبری از تصویب مصوبه ای برای افرادی 

که از انتخابات جا مانده اند، وجود ندارد.
وزیر کشور تأکید کرد: در وزارت کشور و بر اساس قانون، کسانی را که در 
مرحله پیش ثبت نام ها حضور نداشتند را نمی توانیم در مرحله ثبت نام 
نهایی بپذیریم و امکان اینکه تصمیمی غیر از این را گرفته و اجرا کنیم، 

وجود ندارد.
گفتنی است مرحله اصلی ثبت نام داوطلبان انتخابات دوازدهمین دوره 
مجلس شــورای اسلامی از ساعت ۸ صبح پنج شنبه )۲۷ مهر ۱۴۰۲( 
آغاز شــده و تا ساعت ۱۸ چهارشنبه )۳ آبان ۱۴۰۲( ادامه دارد و طبق 
قانون انتخابات قابل تمدید نیست. در عین حال داوطلبانی که در مرحله 
پیش ثبت نام ها حضور یافته و اطلاعات و مدارک خود را از طریق پنجره 
واحد وزارت کشور ارسال کرده اند و کد رهگیری لازم را دریافت کردند، 

می توانند در مرحله ثبت نام اصلی حاضر شوند.
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نتانیاهو از نظر سیاسی یک مرده متحرک محسوب می شود

جنگ تازه شروع شده
پایان است.

بلــه، او در راس یــک دولــت ائتلافی با 
متحدانی در سمت خود باقی می ماند. با 
این وجود، به طور گسترده انتظار می رود 
که او پس از پایان درگیری در غزه اگر نه 
پیش از آن، مجبور به ترک عرصه سیاست 
اسرائیل شود. نتایج نظرسنجی ها به وضوح 
نشان می دهند که او از نظر سیاسی یک 
نخســت وزیر مرده محســوب می شود 
که صرفا در حال راه رفتن اســت. نتیجه 
نظرسنجی ای تازه نشان می دهد که از هر 
ده اسرائیلی نزدیک به نه نفر حمله اخیر 
حماس علیه اســرائیل را نتیجه شکست 
دولت نتانیاهو قلمداد می کنند. در همان 
نظرسنجی ۵۶ درصد از اسرائیلی معتقد 
بودند نتانیاهو باید در پایان جنگ از قدرت 

کناره گیری کند.
پیروزی در جنگ غزه ممکن است بتواند 
احتمال زنده مانــدن نتانیاهو به عنوان 
نخســت وزیر را احیا کند؛ با این وجود، 

کارشناسان این احتمال را بعید می دانند.
یکی از نظامیان کهنه کار اسرائیلی که در 
چندین دولت اسرائیل مشارکت داشته به 
من گفت: »حقیقتش را بخواهید من حتی 
مطمئن نیستم که دوره نخست وزیری 
نتانیاهو تا پایان جنگ با حماس ادامه یابد 
به خصوص اگر آن چه در غزه رخ می دهد 

طولانی مدت و کثیف باشد«.
ایــن دیدگاه توســط بســیاری از افراد 
دیگر در میان اسرائیلی ها که من با آنان 
صحبت کرده ام نیز تکرار می شــود. آنان 
در گفته های خود به بی نظمی در دولت 
نتانیاهو از زمان حملات و فقدان برنامه ای 
بلند مــدت برای این که پس از حمله به 
غزه و حمله به پایگاه های حماس باید چه 
کاری انجام شود اشاره کرده اند. این عدم 
وجود برنامه یکی از نگرانی های اعلام شده 

از سوی دولت بایدن نیز بوده است.
چندین هفتــه آینده مملــو از خطرات 
اســت. غزه پرجمعیت است و نگرانی در 
مورد تلفات احتمالی غیرنظامیان بسیار 
زیاد است. تیم بایدن بار ها از اسرائیلی ها 
خواسته در اقدامات خود جانب احتیاط 
را رعایــت کرده و مراقــب عدم تخطی 
از قوانین بین المللی باشــند تا خطرات 
متوجه جمعیت بی گناه غزه کاهش یابد. 
»جیک ســالیوان« مشــارو امنیت ملی 
امریکا می گوید: »بسیاری از فلسطینیان 
هیچ ارتباطی با حماس نداشته اند. آنان 
سزاوار زندگی ای همراه با کرامت، ایمنی 

و امنیت هستند«.
سالیوان همچنین اعلام کرد که اسرائیل 
آبرســانی به غزه را از سر خواهد گرفت 
اقدامــی که بنا بــر گزارش هــا پس از 
فشــار های آمریکا صورت گرفته اســت. 
»آنتونی بلینکن« وزیــر امور خارجه در 
دیــدار با »محمد بن ســلمان« ولیعهد 
عربســتان ســعودی به عنوان بخشی از 
تلاش دیپلماتیک ایــالات متحده برای 
گفتگو با رهبران منطقه بر لزوم حفاظت 
از غیرنظامیــان تاکید کرد. یکی دیگر از 
عواملی که توسط بلینکن در جلسات خود 
به عنوان منبع نگرانی مطرح شد احتمال 

گسترش درگیری بود.
»حسین امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه 
ایران در دیدار با »اسماعیل هنیه« یکی از 
رهبران حماس کــه در قطر اقامت دارد 
رابطه میان ایران و حماس را به رخ کشید. 
براساس گزارش شبکه خبری »الجزیره« 
وزیر امور خارجه ایران هم چنین اشــاره 
کــرد که با رهبر حــزب الله لبنان رهبر 
یک گــروه نیابتی دیگر مــورد حمایت 
ایران ملاقات کرده و این تهدید را مطرح 
ساخته که ایران بسته به آن که تحولات 
غزه چگونه پیشــرفت کند ممکن است 
وارد درگیری شــود. در پاسخ به احتمال 
گسترش درگیری ایالات متحده دومین 
ناو جنگی خود را در شرق مدیترانه مستقر 

ساخته است. ناو گروه ضربتی یو اس اس 
دوایــت آیزنهاور به ناو جنگی یو اس اس 
جرالد فــورد می پیوندد که هم اکنون در 

آب های نزدیک اسرائیل مستقر است.
نه تنها دوران حرفه ای نتانیاهو احتمالا به 
پایان خود نزدیک می شود بلکه برخی از 
جاه طلبی های او نیز محکوم به فنا هستند. 
تا زمانی که دولت تحت رهبری نتانیاهو در 
قدرت باشد هیچ پیشرفتی در تلاش های 
او جهت اصلاحات قضایی حاصل نخواهد 
شد. هم چنین، توافق عادی سازی رابطه 
میان اسرائیل و عربســتان سعودی که 
ننانیاهو امیدوار بود از نظر سیاسی برایش 
سودمند باشد نیز متوقف شده است.اگر 
تهاجم اســرائیل به غزه منجر به تلفات 
بیش تر فلسطینیان شود برای سعودی ها 
بسیار دشــوار خواهد بود که برای مدت 
زمان طولانی وارد چنین توافقی شــوند. 
اگر پیش از این ممکن بود ســعودی ها و 
اسرائیلی ها در توافق اجازه دهند مسئله 
فلســطین تا حدودی به عنــوان یکی از 
شــروط توافق نادیده گرفته شود چنین 

امکانی اکنون از بین رفته است. هرگونه 
توافقی در آینده باید شامل برداشته شدن 
گام های ملموسی از سوی اسرائیلی به نفع 

فلسطینیان باشد.
در همین راســتا انگیــزه دولت نتانیاهو 
برای الحاق شهرک های بیش تر در کرانه 
باختری و اتخاذ سیاست های تهاجمی تر 
در کرانه باختری اکنون به عنوان تلاشی 
برای منحرف کردن توجه افکار عمومی از 
نگرنی های امنیتی مرتبط با غزه قلمداد 
می شود که به نوبه خود احتمالا به حماس 
کمک کرد تا جبهه نبرد علیه اسرائیل را 

باز کند.
به همین خاطر اســت که بســیاری در 
اســرائیل حمله حماس را یک شکست 
بزرگ اطلاعاتی قلمــداد نمی کنند چرا 
که پیش تر هشــدار هایی در مورد حمله 
احتمالی به دولت داده شده بود بلکه آن را 
شکست رهبری نتانیاهو و تیم او در دولت 

قلمداد می کنند.
یکی از اهداف اصلی نتانیاهو در جستجوی 
عادی ســازی روابط با کشور های جهان 
عرب این بود که این پیام را ارســال کند 
که بدون پرداختن به مســئله فلسطین 
می توان ایــن کار را انجام داد. این ایده او 
نه تنها اشــتباه بود بلکه به احتمال زیاد 
با پیشــرفت جنگ و افزایش تلفات غیر 
نظامیــان در غزه این هــدف نتانیاهو و 
متحدانش از دستورکار خارج خواهد شد و 
از نفوذ شرکای نتانیاهو کاسته خواهد شد.

افــرادی که افــکار عمومی اســرائیل را 
دنبال می کننــد و ناتوانی نیم قرن پیش 
»گلدا مایر« نخست وزیر اسبق اسرائیل 
را پــس از ناکامی های اطلاعاتی دولت او 
که منجر به بروز جنگ یوم کیپور شد به 
یاد می آورند احساس می کنند که سقوط 
سیاســی نتانیاهو یکی از محتمل ترین 
پیامد هــای این لحظه بی ثبات در تاریخ 
منطقه خواهد بود. بعید است برای کسانی 
که خواستار خاورمیانه ای عادلانه تر و صلح 
آمیزتر باشد سقوط یک فرد نژادپرست، 
فاسد، با تصمیمات دیوانه وار و خودکامه 
مانند نتانیاهو جای سوگواری و ناراحتی 

داشته باشد.

وسوســه بایدن رئیس جهــور امریکا و 
افــراد پیرامون اش آن بــوده که همواره 
اظهارنظر های ظالمانه تر ترامپ را به نفع 
منافع عالی تر نادیده بگیرند. با این وجود، 
این رویکرد برای عموم مردم و سیاست بد 
محسوب می شود. اگر از ترامپ نخواهیم 
برای تشویق به خشــونت پیش از وقوع 
آن خشونت پاسخگو باشد، این امر باعث 
می شود او همواره فرصت اظهارنظر های 
تحریک آمیز را داشــته باشــند این در 
حالیســت که نباید چنین فرصتی را به 
او بدهیــم. اظهارات ترامــپ یک خطر 
فوری برای تحقق اهداف خشــمگینانه 
او و خطری برای عموم مردم اســت. این 
مســئولیت بایدن و هم چنین فرصتی 
سیاسی است که درباره پیامد های مواضع 

ترامپ هشدار داده شود.
ترامپ هرگز به هنجار های رفتار سیاسی 
احترام نمی گذارد و دلیل کمی وجود دارد 
که باور کنیم هشــدار دادن باعث ایجاد 
نظم و انضباط معنــاداری در اظهارات و 
رفتار او می شود. همان طور که در تاریخ ۶ 

ژانویه حامیان او قوانین سنتی را نیز کنار 
گذاشــتند. آن روزی که فردی اسلحه ای 
بردارد یا بمبی بسازد و سپس بخواهد با 
تکیه بر سخنان ترامپ تصمیمی را عملی 
کند به سرعت نزدیک می شود. اگر چنین 
حادثــه رخ داد در زمان رخ دادن ترامپ 
خواهد گفت که خواستار خشونت نبوده 
آن را هدایت نکرده و عامل بروز آن نبوده 
و احتمالا بدون مواجهه با اتهامات کیفری 
از مجازات فرار خواهد کرد، اما واقعیت آن 
است که مسئولیت خون های ریخته شده 

احتمالی برعهده او خواهد بود.
اقدامات تحریک آمیــزی مانند اقدامات 
ترامــپ حتی اگر به خودی خود مصداق 
جرم نباشند می توانند عواقب خطرناکی 
داشــته باشــند همان طور که در طول 

رخداد های ۶ ژانویه شاهد آن بودیم.
برای مشاهده پیامد های چنین تحریکاتی 
که طبق قانون اساسی محافظت شده اند 
صرفا به پرونده »تیموتی مک وی« نگاه 
کنید که بمبی را در ســاختمان فدرال 
آلفرد پی مورا در اوکلاهاما سیتی منفجر 
کــرد که در جریان آن ۱۶۸ نفر در تاریخ 

۱۹ آوریل ۱۹۹۵ میلادی کشته شدند.
بیش از یک دهه قبل از حمله زمانی که 
مک وی هنوز دانش آموزی دبیرســتانی 
بود برای اولین بار رمان »خاطرات ترنر« 
را خواند رمانی درباره شورش جناح راست 
علیه دولت فدرال. در آن زمان »ارل ترنر« 
قهرمــان و راوی رمان بــا منفجر کردن 
کامیونی بمبگذاری شده در مجاورت مقر 
پلیس فدرال )اف بی آی( در واشــنگتن 
آتش جنــگ داخلی را بــه راه انداخت 
ایــده ای که زمینه اقدامــات بعدی مک 
وی در اوکلاهاماســیتی شد. پس از روی 
کار آمدن بیل کلینتون در ســال ۱۹۹۳ 
میلادی انزجار مک وی از رئیس جمهور 
تازه او را بر آن داشت تا این ایده را از پس 
ذهن اش به یک طرح حمله مشخص و 

عملی تبدیل کند.
مک وی عصبانی بــود؛ به طور خاص از 
حمله مامــوران پلیس فدرال به مجتمع 
برانــچ داویدیان در نزدیکــی ویکود در 
تگزاس که منجر به کشته شدن ۸۲ نفر از 

فرقه داویدیان و چهار مامور فدرال شد و 
در تاریخ ۱۹ آوریل ۱۹۹۳ میلادی پایان 
یافت و به دنبال آن امضای قانون ممنوعیت 
سلاح های تهاجمی از سوی بیل کلینتون. 
عصبانیت مک وی در زمانه ای شــعله ور 
شد که شاهد زبان سیاســی آتش زا در 
اواســط دهه ۱۹۹۰ میلادی بودیم. برای 
مثال، »نیوت گینگریچ« جمهوری خواه 
که در سال ۱۹۹۵ میلادی رئیس مجلس 
نمایندگان شد گفته بود: »افرادی مثل من 
بین ما و آشویتس ایستاده اند. من هر روز 

بدی را در اطراف ام می بینم«.
یکی از افــرادی که ارتباط احتمالی بین 
زبان بــه کار برده شــده در برنامه های 
رادیویی و خشــونت ناشی از آن را درک 
می کرد کلینتون رئیس جمهور اســبق 
امریکا بود. او شــاهد بروز موارد مکرری 
از خشــونت های رخ داده از سوی اعضای 
جریان راست افراطی در روز هایی بود که 
منصب فرمانــداری آرکانزاس را برعهده 
داشت.کلینتون مدت کوتاهی پس از بمب 
گذاری اوکلاهاما سیتی در سخنرانی خود 
گفت: »ما امروز صدا های بلند و خشمگین 
زیادی را در آمریکا می شنویم که به نظر 
می رسد تنها هدف آن تلاش برای تا حد 
امکان پارانوئید نگهداشتن برخی از مردم 
و پاره پاره شــدن بقیه است تا از یکدیگر 
ناراحتی داشته باشند. آنان نفرت پراکنی 
کردند. آنان این تصور را برجای می گذارد 
که بــه گفته خود خشــونت قابل قبول 
است. من مطمئن هستم که شما اکنون 
گزارش های برخی از چیز هایی را می بینید 
که امروز به طور مرتــب از طریق امواج 
رادیویی در آمریکا گفته می شــود. خب، 
چنین افرادی که می خواهند آزادی های 
ما را به اشــتراک بگذارند باید بدانند که 
سخنان تلخ آنان می تواند عواقبی داشته 

باشد«.
در آن زمــان نیز همانند لحظه کنونی از 
لیمبو گرفته تا ترامپ علیرغم فراخوان های 
تحریک آمیزشان آنان خود را بیگناه جلوه 
می دادند. لیمبو در پاســخ به ســخنان 
کلینتــون اظهانظــر او را »تــلاش غیر 
مسئولانه برای دسته بندی مردم و شیطان 
جلوه دادن کسانی که هیچ ارتباطی با آن 
موضوع نداشتند« قلمداد کرد و اظهارنظر 
کلینتون را محکوم نمود. ترامپ از همان 
شیوه طفره رفتن لفاظانه در مورد پذیرش 
مسئولیت اش در قبال خشونت رخ داده 
در تاریخ ۶ ژانویه استفاده کرد. او در پاسخ 
به گزارش کمیته مجلس نمایندگان که 
حمله به ساختمان کنگره را بررسی نمود 
در شبکه اجتماعی خود به نام »حقیقت« 
اعلام کرد: »کمیته منتخب حتی یک تکه 
شواهد مبنی بر اینکه من به هر طریقی 
قصد دامن زدن به خشونت در کنگره را 
داشــتم و یا خواستار آن بودم ارائه نکرد. 
هیچ گونه شــواهدی در ایــن باره وجود 
ندارد، زیرا این ادعا بی اساس و یک دروغ 

هیولاوار است«.
ترامپ مانند لیمبو از حمایت های تصریح 
شده در قانون اساسی برای اظهارنظر های 
تحریک آمیز به عنوان سپری در برابر هر 
نوع مسئولیت پذیری پیرامون اظهارات 

اش استفاده کرده است.
استدلال ضمنی آن اســت که تا زمانی 
که تعقیب کیفری رابطه علیّ مستقیمی 
بین سخنان او و خشونتی که پس از آن 
رخ داد ایجاد نکند اصلا نمی توان مدعی 
وجود ارتباطی بین آن سخنان و خشونت 
رخ داده شــد. با این وجود، این استدلال 
درست نیست و نمی تواند باشد. کلینتون 
زمانــی کــه گفــت »واژگان می توانند 
پیامد هایی داشته باشند« بازتاب دهنده 
عقل ســلیم بود و ماجرای مک وی نیز 
نشان داد بیان واژگان می تواند چه پیامد ها 
و تاثیراتی داشته باشد. با این وجود، ترامپ 
هرگز اذعان نمی کند که سخنان اش چه 

پیامد های ناگواری می تواند داشته باشد.

ترامپ قصد دارد یک نفر را بکُشد
 جفری توبین، مفســر و روزنامه نگار امریکایی است. او در نشریات 
امریکایی از جمله نیویورکر نوشته و به مدت دو سال تحلیلگر حقوقی 
شبکه خبری ســی ان ان بوده است. توبین چندین کتاب نوشته از 
جمله درباره رسوایی کلینتون - لوینســکی. توبین در سال ۲۰۰۰ 
جایزه امی را برای پوشش ماجرای حضانت »الیان گونزالس« دریافت 
کرد که منجر به بازگشــت آن پسر از ایالات متحده به کوبای تحت 
رهبری کمونیست ها شد. توبین نویسنده هفت کتاب است. کتاب او 
»نه: درون دنیای مخفــی دادگاه عالی« )۲۰۰۷ میلادی( جوایزی را 
از سوی دانشکده روزنامه نگاری دانشگاه کلمبیا و بنیاد روزنامه نگاری 
نیمن در دانشــگاه هاروارد دریافت کرد. یکی از کتاب های او با عنوان 
»ســوگند: کاخ ســفید اوباما و دادگاه عالی« )۲۰۱۲ میلادی( جزو 
پرفروش ترین های نیویورک تایمز بوده است. تازه ترین کتاب چاپ شده 
او در سال جاری میلادی »تیموتی مک وی و ظهور افراط گرایی جناح 

راست« بوده است.
بــه گزارش فرارو به نقل از نیویورک تایمز، زندگی دونالد ترامپ یک 
کلاس پیشرفته در فرار از عواقب بوده است. شش کسب و کار از مجموع 
کل کسب و کار های او اعلام ورشکستگی کرده اند، اما او کماکان به 
عنوان یک آینده نگر تجاری شناخته می شود. او سه بار ازدواج کرده، اما 
هنوز مورد علاقه اونجلیکال ها )انجیلی ها( می باشد. او دو بار استیضاح 
شده، اما کماکان یکی از نامزد های اصلی انتخابات ریاست جمهوری 
است. اکنون، اما ترامپ با لحظه خطرناک دیگر مواجه شده و شروع به 
رویارویی با متهم کنندگان اش در دادگاه های مدنی و کیفری می کند. 
احکام این پرونده ها ماه هاست که باقی مانده، اما ترامپ با اطمینانی 
ظاهری از خود واکنش نشان می دهد گویی که پیامد های اقدامات اش 
مثل همیشــه برای او خوب خواهند بود. با این وجود، به همان اندازه 

اهمیت دارد که بپرسیم واکنش 
ترامپ به آخرین وضعیت اش 
که در مخمصه قرار گرفته چه 
تاثیری بر دیگران به ویژه افرادی 
که اکنون هدف خشم او هستند 

خواهد داشت.
طی دو هفته گذشــته قضات 

پرونده مدنی مرتبط با کلاهبرداری ترامپ در نیویورک و قضات مرتبط 
با جلسه محاکمه او در دادگاه کیفری در واشنگتن دستورات محدودی 
صادر کرده اند که ترامپ را از تلاش برای ارعاب شاهدان و سایر شرکت 
کنندگان کنندگان در جلسات دادگاه منع کرده اند. ترامپ حتی اگر 
به آن دســتورات پایبند باشد به هیچ وجه قطعیتی وجود ندارد که 
دستورالعمل ها بتوانند مانعی در برابر دامنه وسیع تهدیدات و حملات 
اش ایجاد کنند و نشانه هایی از تداوم تهدید و حملات از سوی او دیده 
می شوند. زبان کنونی ترامپ نشان دهنده تهدید قریب الوقوع برای 

اهداف لفاظانه او و اطرافیان اش می باشد.
ترامپ همواره از توهین به عنوان یک ابزار سیاســی استفاده کرده، اما 
با فرارسیدن روز های دادرسی به پرونده هایش در دادگاه لفاظی های او 
تهدیدآمیزتر شده اند. او اظهار داشته که »مارک میلی« رئیس سابق ستاد 
مشترک ارتش آمریکا لایق اعدام است. او هم چنین گفته دزدان مغازه ها 
باید تیرباران شوند. او هم چنین گفته منشی قاضی رسیدگی کننده به 
پرونده او، دوست دختر سناتور چاک شومر است. ترامپ هم چنین گفته 
»شما باید به دنبال« دادستان کل ایالتی ای باشید که او را تحت تعقیب 
قرار داده است. او هم چنین با زبانی که برنامه اصلاح نژاد نازی ها را تداعی 
می کند مهاجران ساکن در امریکا را به »مسموم کردن خون کشورمان« 
متهم کرده است. مخالفان ترامپ اغلب برای تسکین دادن خود به جلسات 
دادگاه نگاه می کنند، اما هیچ راه چاره ای برای خشم های او وجود ندارد. 
متمم اول قانون اساسی امریکا از همه شهروندان جز در مورد صریح ترین 
تحریک به خشونت محافظت به عمل آورده است. بنابراین، ترامپ اندک 
دلیلی برای ترس از این که دادستان ها به دلیل این اظهارنظر ها، اتهامی را 

علیه او طرح کنند ترسی به خود راه نمی دهد.
بدنام ترین لحظه ریاست جمهوری ترامپ نیز اتکای او به محدودیت های 
دادگاه ها برای بررســی معنادار اقدامات تحریک آمیــزش بود. او در 
سخنرانی خود در مورد نتیجه انتخابات امریکا در تاریخ ۶ ژانویه ۲۰۲۱ 
میلادی از حامیان اش خواست که به شکلی »جهنمی« بجنگند و 
بسیاری از طرفداران اش این کار را در ساختمان کنگره انجام دادند. با 
این وجود، آنان بهایی پرداختند در حالی که ترامپ هیچ گونه بهایی 
برای اظهارات اش نپرداخت. در نمونه دیگری از زندگی بدون مواجهه 
با پیامد اقدامات و اظهارات ترامپ بیش از هزار نفر از هواداران اش به 
دلیل رفتارشان در رخداد های ۶ ژانویه متهم شده اند و بسیاری از آنان 
اگر نه اکثر آنان قانون را زیر پا گذاشتند، زیرا فکر می کردند این همان 
چیزی است که رئیس جمهور وقت از آنان می خواست. با این وجود، 
»جک اســمیت« بازپرس ویژه بدون شک به دلیل حمایت گسترده 
قانون اساسی از آزادی بیان از طرح اتهام علیه ترامپ در زمینه تحریک 

به خشونت خودداری ورزید.
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ادامه از صفحه اول

یکی از اهداف اصلی نتانیاهو در 
جستجوی عادی سازی روابط با 

کشور های جهان عرب این بود که این 
پپیام را ارسال کند که بدون پرداختن 

به مسئله فلسطین می توان این کار را 
انجام داد. این ایده او نه تنها اشتباه بود 

بلکه به احتمال زیاد با پپیشرفت جنگ 
و افزایش تلفات غیر نظامیان در غزه این 

هدف نتانیاهو و متحدانش از دستورکار 
خارج خواهد شد و از نفوذ شرکای 

نتانیاهو کاسته خواهد شد
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وزارت صمت خواستار اعمال صفر شدن 
سود بازرگانی روغن خام شد

معاون صنایع عمومی وزارت 
صنعــت، معــدن و تجارت 
خواســتار اعمال صفر شدن 
ســود بازرگانی واردات روغن 
خام، روغن پالــم و دانه های 
روغنی از ابتدای سال ۱۴۰۲ 
شد. به گزارش روزنامه »صبح 

امروز« و به نقل از ایسنا، محمد مهدی برادران - معاون صنایع عمومی 
وزارت صمت- در نامه ای به مهدی ضیغمی - رئیس کل سازمان توسعه 
تجارت -  خواستار اعمال صفر شدن سود بازرگانی واردات روغن خام، 

روغن پالم و دانه های روغنی از ابتدای سال ۱۴۰۲ شد.
برادران در این نامه با اشاره به نامه های قبلی در این رابطه که از سوی 
دبیر کمیسیون اقتصادی هیئت دولت و وزیر جهاد کشاورزی مبنی بر 
صفر شدن سود بازرگانی واردات انواع روغن خام، روغن پالم و دانه های 
روغنی، از سازمان توسعه تجارت خواسته که با توجه به اعلام نظر موافق 

این معاونت، موضوع بررسی و اقدامات لازم انجام شود.
گفتنی اســت؛ مرداد ماه امسال هم بازرس انجمن صنایع روغن نباتی 
گفته بود که کالای اساســی روغن نباتی دارای قیمت تثبیتی است و 
در قیمت گذاری لحاظ شده توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان در ســال ۱۴۰۱ نرخ سود بازرگانی صفر در نظر گرفته 
شد و تغییرات سود بازرگانی واردات انواع روغن خام باید از ابتدای سال 

۱۴۰۲ لحاظ شود، اما این موضوع محقق نشده است.

وزیر صمت: بازار رهاست،  در حق مردم 
اجحاف می شود

وزیر صمت در نامه ای به دو 
معاون خود ضمن اشــاره به 
گلایه اعضای هیات دولت به 
رها بودن بــازار و اجحاف در 
حق مردم، اعلام کرد که لازم 
است تحلیل درست و کاملی 
از وضعیت نظارت بر بازار ارائه 

شود. به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، عباس علی آبادی 
وزیر صمت در نامه ای به رئیس ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان و معاون تجارت و خدمات وزارت صمت ضمن انتقال گله 
مکرر اعضای هیأت دولت از نابسامانی بازار، خواستار اقداماتی نظیر ارائه 

تحلیل کامل از وضعیت بازار و نظارت بر آن شد.
در نامه وزیر صمت به دو معاونش آمده اســت: در جلسه هیأت دولت 
مکرر گله می شــود که بازار رهاست و در حق مردم اجحاف می شود و 
همه انتظار دارند ما کاری انجام دهیم. لازم است تحلیل درست و کاملی 
از وضعیت نظارت بر بازار ارائه شود. نقش اصناف، اتحادیه ها، انجمن ها، 

تعزیرات، سازمان حمایت و بازرسان ما چیست؟

فرمول جدید پرداخت یارانه ها اعلام شد
تجارت نیوز نوشت: قرار است 
تغییر  یارانه  پرداخت  فرمول 
کند. بر این اســاس، صدک 
جاگزیــن دهــک و شــمار 
یارانه بگیران بیشتر خواهد شد. 
هرچند زمان اجرای این طرح 

مشخص نیست.
اخیرا اخباری مبنی بر تغییر شــیوه پرداخت یارانه نقدی منتشر شد 
که به دنبال آن بازار گمانه زنی ها مبنی بر افزایش مبلغ یارانه ای که به 
دست سرپرستان خانوار می رسد، داغ شد. اما پس از طرح این گمانه ها 
و احتمالات بود که سخنگوی دولت دست رد بر آنها زد و طی سخنانی 
اعلام کرد که قرار اســت فقط فرمول یارانه تغییر کند. بر این اســاس 
صدک جای دهک را خواهد گرفت و البته شمار یارانه بگیران هم اضافه 
خواهد شد.پاز شنبه هفته جاری بود که تغییر و تحولات در حوزه یارانه 
نقدی که حالا دیگر ارزش آن به نصف تقلیل یافته، آغاز شــد. یکی از 
این تغییرات، اضافه شدن دهک های ششم و هفتم به مشمولان دریافت 
یارانه تشویقی بود. از آنجایی که این افراد یارانه ۳۰۰ هزار تومانی دریافت 
می کنند، اگر تصمیم بگیرند ۲۰۰ هزار تومان را صرف خرید کالاهای 
معرفی شــده در سبد کالابرگ کنند، ۱۲۰ هزار تومان به عنوان اعتبار 
در اختیارشــان قرار می گیرد که بدین ترتیب مبلغ یارانه آنها به ۴۲۰ 
هزار تومان افزایش می یابد. پپیشــتر دهک های اول تا سوم مشمول 
این طرح شــده بودند. این یارانه بگیران هر ماه ۴۰۰ هزار تومان یارانه 
دریافــت می کنند و در قالب این طرح، مبلــغ یارانه آنها به ۵۲۰ هزار 

تومان می رسد.

مطالبه کارگران برای همسان سازی دستمزد با نرخ تورم

چرا دولت زیر بار ترمیم حقوق کارگران نمی رود؟
رییس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشــور با انتقاد نســبت به 
عدم برگزاری جلســات شورای عالی 
کار، می گوید: مگر فقط مســاله مزد 
اســت که می ترسند جلســه شورای 
عالی کار را تشکیل دهند؟! مگر فقط 
مسایل کارگران این است که ببینیم 
 چند درصد روی حقوق شــان اضافه

 شود؟!
به گــزارش روزنامه »صیــح امروز« 
و بــه نقــل از خبرانلایــن، برخلاف 
این که گفته می شــود در هفته جاری 
شــورای عالــی کار احتمــالا درباره 
ترمیــم دســتمزد تصمیــم خواهد 
اما گفته نمایندگان کارگری،  گرفت، 
موضوع دیگری اســت. آن طور که در 
اظهارنظرهــای نماینــدگان کارگری 
دیده می شود، هنوز تاریخ دقیقی برای 
بررسی دســتمزد به آنها اعلام نشده 
است و بنا به گفته آنها، احتمال دارد 
در هفته آینده جلسه شورای عالی کار 

برگزار شود.
این ها همه در شــرایطی اســت که 
شــورای  در  کارگــری  نماینــدگان 
عالی کار، ماه هاســت که خواســتار 
بررســی هزینه معیشــت کارگران و 
ترمیم دســتمزد  برای  تصمیم گیری 
در شــورای عالی کار هستند؛ اما این 
درخواســت تا اینجــای کار پذیرفته 
نشده اســت. به تازگی اما وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی گفته اســت در 
حال بررســی موضوع ترمیم دستمزد 
کارگــران هســتیم و در هفته آینده 
 دربــاره آن اطلاع رســانی خواهیــم 

کرد.
ازاین جهت  ترمیم دســتمزد  اهمیت  
اســت که به گواهی فعالان کارگری، 
به واسطه پایین بودن دستمزدها، دیگر 
کسی حاضر به کارگری نیست. »کار 

هست؛ اما کارگر نیست.«
بــا این وجــود، به نظر می رســد که 
همچنــان در درون دولت نســبت به 
ترمیم دســتمزد مقاومت وجود دارد. 
پیش از این علی حســین رعیتی فرد، 
کار  تعــاون،  وزیر  روابــط کار  معاون 
و رفــاه اجتماعی درباره درخواســت 
کارگران برای تشــکیل شورای عالی 
کار و بررسی مجدد مزد به خبرگزاری 
خبرآنلاین گفته بود: قانون کار گفته 
رعایت شــود. ســال  حداقل حقوق 
گذشــته ۵۷ درصد حقــوق افزایش 
یافــت، همین ها اعتقاد داشــتند که 
ســه جانبه گرایی رعایــت شــده، اما 
امســال که ۲۷ درصد اضافه شد، می 
 گویند ســه جانبه گرایی رعایت نشده 

است.
وی تصریــح کرده بــود: همه اعضای 
شــورای عالی کار، مصوبــه افزایش 
حقــوق را امضا کردنــد؛ همه نظرات 
در شــورای عالی کار براساس جمیع 

شرایط بررسی شد.
معاون وزیــر کار متذکر شــده بود: 
ســال قبل ۴۱ درصد تــورم بود، اما 
حقوق ۵۷ درصد شــد. امســال هم 
همان اعضــای کارگری و کارفرمایی 
در شــورای عالی کار بودند و حداقل 

حقوق تعیین شد.
وی در عین حال گفتــه بود: حداقل 
مزد ســالی یک بار و براســاس ماده 

۴۱ قانون کار خواهد بود. اگر اعضای 
شورای شــورای پیشــنهادی داشته 
باشــند، در دســتور کار شورای عالی 
کار و مورد بررســی قــرار می گیرد. 
حالا این که تصمیم یــا نتیجه نهایی 
چه خواهــد بود، باید همــه اعضای 
 شورای عالی کار روی این موضوع نظر

 بدهند.
یک ماه جلسه شورای عالی کار به تعویق افتاد

در این شــرایط، آن طور که دبیرکل 
کانــون عالــی انجمن هــای صنفی 
کارگران می گوید: قرار بود در جلســه 
آتی شــورای عالی کار، یعنی مهرماه، 
به موضوع ترمیم دستمزد ورود شود، 
اما این جلســه برگزار نشد و حال با 
توجه به این که تنها یک روز به پایان 
مهرماه باقی مانده، این جلسه احتمالا 

در آبان ماه برگزار شود.
هــادی ابوی در همیــن خصوص در 
گفت وگــو با خبرگــزاری خبرآنلاین 
دربــاره جلســات شــورای عالی کار 
توضیح می دهــد: در مهرماه قرار بود 

جلسه شورا برگزار شود، اما این اتفاق 
نیفتاد. آخرین جلســه در شهریورماه 

برگزار شد.
وی مــی افزاید: ما ماهانــه باید یک 
جلسه برگزار کنیم که با توجه به این 
که مهرماه هم رو به پایان است، عملا 
در مهرماه هیچ جلسه ای برگزار نشده 

است.
دبیــرکل کانــون عالــی انجمن های 
صنفی کارگران درباره ترمیم دستمزد 
ترمیم  کارگــران عنــوان می کنــد: 
کارگران  درخواســت  هم  دســتمزد 
بوده و هم این کــه وزیر تعاون، کار و 

رفاه اجتماعــی هم یک پالس مثبتی 
را نشان داده اســت. اما به هرحال ما 
درخواست داشــته ایم که بنشینیم و 

درباره مزد مذاکره داشته باشیم.
ابــوی تصریح می کند: قرار شــده در 
دســتور جلســه بعدی درخواست ما 
برای ترمیم دســتمزد مطرح شــود 
که ماه گذشــته این جلســه برگزار 
نشــد. معمولا شــنبه اول ماه جلسه 
شــورای عالی کار برگزار می شود که 
 احتمالا هفته آینده جلسه ای خواهیم

 داشت.
می ترسند جلسات شورای عالی کار برگزار 

شود
در ایــن میان، ســمیه گلپور، رییس 
کانــون عالــی انجمن هــای صنفی 
کارگری کشور در پاسخ به این پرسش 
که آیا دولت قول مساعدی برای ترمیم 
حقوق کارگران داده است، می گوید: ما 
از دولت قول مساعدی نشنیده ایم که 
رســما اعلام کند می خواهم در حوزه 
دســتمزد ترمیم داشته باشم، اما این 

ذره ای از وجــود مطالبــات قانونی و 
مساله سنگین معیشــتی که بر روی 

کارگران و جامعه است، کم نمی کند.
وی می افزاید: فــارغ از این که دولت 
نظــر مســاعدی، تــازه در برگزاری 
جلســه شــورای عالی کار داشــته 
باشــد یا خیر، واقعیت این اســت که 
دولت به صورت جــدی در مورد این 
 مســاله ورود نمی کنــد و نظر قطعی 

نمی دهد.
گلپــور تصریــح می کنــد: به هرحال 
آنچه که تصویب می شود، باید با نرخ 
تورم که توســط بانک مرکزی اعلام 

می شود، تناسب داشــته باشد، اما از 
آن جایی که از اســاس دســتمزد در 
ســال ۱۴۰۲ با تورم مطابقت نداشته 
و همچنان هم نرخ تورم رو به رشــد 
است و دولت هم پیش بینی کرده که 
تا ۴۰ درصد هم پیش می رود، بر این 
اساس مطالبه تشکل های کارگری به 
عنوان نمایندگان کارگری این اســت 
کــه دولت محرومین، دســتمزد را با 
نرخ تورم همسان کند و در این زمینه 

حرکتی داشته باشد.
وی دربــاره درباره جلســه احتمالی 
شــورای عالی کار می گویــد: ما این 
مطالبــه را داریم که چرا در مســاله 
شــورای عالــی کار، جلســه را اصلا 
شورای  موضوع  نمی دهند.  تشــکیل 
عالــی کار که صرفا تعیین دســتمزد 
نیســت؛ کارگران ده ها مطالبه دیگر 
در موضوعات مختلف تولید، اشتغال، 
قراردادهــا، قراردادهای موقت، معین 
و... دارند. مگر فقط مســاله مزد است 
که می ترسند جلسه شورای عالی کار 
را تشــکیل دهند؟! مگر فقط مسایل 
کارگران این اســت کــه ببینیم چند 

درصد روی حقوق شان اضافه شود؟!
رییس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشور می افزاید: استنباط ما 
این اســت که نه تنها مساله معیشت 
شــهید می شــود، بلکه در کنار این 
موضوع، مســایل دیگر جانبی هم به 
دلیل عدم برگزاری جلسه شورای عالی 
کار، محو می شــود و مطرح نمی شود. 
این در حالی اســت که شورای عالی 
کار، حکــم حکومتی دارد؛ نباید چند 
ماه بگذرد و هنوز یک جلســه برگزار 

نشده باشد.
گلپور عنوان می کند: دستمزد، جزئی 
از جلســات شــورای عالی کار است. 
عملا ما در حوزه اشــتغال، ورود اتباع 
را داریم، حتی مشــاغل ساده را دیگر 
برای کارگران ایرانی نداریم، زیرا اتباع 
بیمه نمی شــوند و حق مسکن، حق 
عائله مندی، شیردهی و زایمان و... را 
ندارند. حقوق شــان هم کاملا توافقی 

است.
وی متذکر می شــود: یک زمانی روی 
در و دیوار نوشــته می شد که به یک 
کارگر ساده نیاز داریم، اما این را دیگر 
نمی بینیم. این ها مسایلی است که در 
حوزه کار، شورای عالی کار و شورای 
عالــی اشــتغال باید بررســی کنند؛ 
این در حالی اســت که این جلسات 
نمی شــود که مطالبات گفته   برگزار 

شود.
رییس کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگری کشــور تصریح می کند: ما تا 
چند ماه پیــش حرف مان این بود که 
کارگــر وجــود دارد، کارفرما هم به 
نیــرو نیاز دارد، اما حقوق کم اســت، 
ولی الان من با قاطعیت می گویم که 
حتی مشاغل ساده دیگر وجود ندارد و 
کارخانه ها ترجیح می دهند به صورت 
توافقی با کسانی تعامل داشته باشند 
که برایشان هیچ بار مسوولیت حقوقی 
و قانونی ندارد، بنابراین در این حوزه 

دچار بحران بالایی هستیم.
وی تاکید می کند: این مســایل حتما 
باید رایزنی شود و سیاست گذاران در 

این زمینه باید کمک کنند.

 ترمیم دستمزد هم درخواست کارگران بوده و هم این که وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی هم یک پالس مثبتی را نشان داده است. اما به 
هرحال ما درخواست داشته ایم که بنشینیم و درباره مزد مذاکره 

داشته باشیم

,,

پرداخت وام ۱۵۰ میلیونی قرض الحسنه با یک ضامن 
مدیرکل عملیــات پولــی و بانکی بانک 
مرکزی گفــت: به بانک ها اعــلام کردیم 
وام قرض الحســنه ۱۵۰ میلیــون تومانی 
اشــتغالزایی با معرفی یک ضامن از سوی 
متقاضیان پرداخت شود. به گزارش روزنامه 
»صبــح امروز« و به نقل از ایســنا، محمد 

نادعلی در مراســم تقدیر از یاوران اشتغال 
و خودکفایی که در بانک سپه برگزار شد، 
اظهار کــرد: به بانک ها اعــلام کردیم در 
پرداخت وام قرض الحســنه ۱۵۰ میلیون 
تومانی اشــتغالزایی، معرفی یک ضامن از 
سوی متقاضیان کفایت می کند که البته 

با توجه به اعتبارســنجی افراد این موضوع 
می تواند متفاوت باشد. وی افزود: عملکرد 
کمیته امداد امام خمینی)ره( در جذب منابع 
و تسهیلات قرض الحسنه بسیار خوب بوده و 
در اغلب سالها ۸۰ درصد منابع اشتغالزایی از 

سوی کمیته امداد جذب شده است.

خبر
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کارگردان »زنبور کارگر« مطرح کرد:

خجالت می کشم بعضی فیلم ها را با دخترم ببینم
افشــین صادقی با اشاره به اینکه فیلم 
»زنبور کارگر« در گیشــه شکســت 
خــورده، تأکید کرد: دلیل شکســت 
»زنبور کارگر« در گیشه هیچ ربطی به 
شرایط اکران یا عدم همکاری مسئولان 
ســینمایی ندارد چراکه آقای خزاعی، 
سهرابی و ایل بیگی برای اکران این فیلم 
تلاش زیــادی کردند اما در نهایت این 

فیلم بود که نتوانست موفق عمل کند.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از ایلنا، فیلم ســینمایی »زنبور 
کارگر« به کارگردانی افشــین صادقی 
در سینماهای کشور اکران شده است. 
این فیلم دومین اثر صادقی به حساب 
می آید که پس از ۱۳ سال پس از »مقلد 

شیطان« ساخته شده است.
پگاه آهنگرانی، سعید آقاخانی، شبنم 
مقدمی، مارال فرجاد، حســین مهری، 
علیرضا آرا، ســتایش موسوی، حمید 
فرخ نژاد و مجید نوروزی بازیگران این 
فیلم سینمایی هستند. فیلمنامه »زنبور 
کارگر« به قلم سعید نعمت الله نوشته 
شــده و موضوع اصلــی آن را می توان 

قصاص و رانت دانست.
به بهانه اکران »زنبور کارگر« با افشین 
صادقی گفتگویی داشتیم که در ادامه 
مشروح این گفتگو را از نظر می گذرانید:
*پس از ۱3 سال با »زنبور کارگر« 
به سینما برگشتید. چه ویژگی هایی 
از فیلمنامه این اثر شما را به ساخت 

آن مجاب کرد؟
در همه ســال هایی که فیلم نساختم 
به فیلمنامه فکر می کردم و برایم مهم 
بود کــه فیلمنامه ای بــا کیفیت را به 
فیلم تبدیل کنم. نکتــه جذاب درباره 
فیلمنامه »زنبور کارگر«، بحث قصاص 
بود. این موضوع مدت ها ذهن من را به 
خود درگیر کــرده بود که اگر یک نفر 
به هر دلیلی مثل رضایت اولیای دم یا 
حتی رانت بتواند از قصاص فرار کند آیا 
از قصاص خداوند می تواند فرار کند یا 

خیر.
آنچه که تجربه من از زندگی می گوید 
این اســت که ما به هر شکلی با پول یا 
پارتی بتوانیم پس از ارتکاب به جنایت از 
قصاص فرار کنیم، نمی توانیم از قصاص 
خدا فرار کنیم و در فیلم »زنبور کارگر« 
هم همین مضمون را در نظر داشتم و 
اگر دقت کرده باشید همه در این فیلم 
قصاص می شوند اما این قصاص توسط 
دادگاه رقم نمی خورد و من دادگاهی به 

تصویر نکشیدم.
تقاص  از  نمی تواند  انسان  *اینکه 
کاری که کرده فرار کند، مفهومی 
است که به آن اعتقاد دارید و برای 

بیانش »زنبور کارگر« را ساختید؟
این اعتقاد واقعی من اســت و به تاوان 
و قصاص کاملاً معتقد هســتم. اگر به 
انســان های مختلف رجوع کنید و این 
مفهوم را برایشان توضیح دهید متوجه 
می شوید که همه انسان ها به نوعی با آن 
برخورد داشته اند و هیچکس نمی تواند 
از تاوان کاری کــه کرده فرار کند. اگر 
نگاهی به زندگی خودمان هم داشــته 
باشیم متوجه می شــویم که هیچ گاه 
نتوانستیم از عاقبت خطایی که مرتکب 

شده ایم فرار کنیم.
*آیا از میزان فروش فیلم رضایت 

دارید؟

فیلم من در گیشه نتوانست اثر موفقی 
باشــد و »زنبــور کارگــر« از معدود 
فیلم های جدی در حال اکران سینماها 
اســت که فکر می کنم هیچ یک توان 
رقابــت با فیلم های کمــدی را ندارند. 
اگر بخواهم صادقانه بگویم از ســاخت 
این فیلم پشــیمانم و دلیل شکســت 
»زنبور کارگر« در گیشه هیچ ربطی به 
شرایط اکران یا عدم همکاری مسئولان 
ســینمایی ندارد چراکه آقای خزاعی، 
سهرابی و ایل بیگی برای اکران این فیلم 
تلاش زیــادی کردند اما در نهایت این 

فیلم بود که نتوانست موفق عمل کند.
*دلیل پشیمانی شما از ساخت این 
فیلم فقط به دلیل شکست آن در 

گیشه است؟
بله، ســلیقه مــردم امــروز دیدن این 
فیلم ها نیست،  »زنبور کارگر« با سرمایه 
شخصی ســاخته شده و من با ساخت 
این فیلم سینمایی کسانی که وارد این 
عرصه شدند و سرمایه گذاری کردند را 

از سرمایه گذاری مجدد منصرف کردم.
*آیا این شرایط باعث نمی شود که 
سینمای اجتماعی به سمت نابودی 

برود؟
ســینمای اجتماعی به سمت نابودی 

رفته، وقتی فیلم های اجتماعی در این 
وضعیت هستند دیگر نمی توانیم بگوییم 
ســینمای اجتماعی زنده اســت. من 
باید حواســم را برای ساخت فیلم های 
بعدی ام جمع کنم تا دچار این وضعیت 
نشوم و از طرفی بتوانم مردم را به سینما 

بکشانم.
بســیاری از فیلم های اجتماعی که در 
ســال های گذشته توانســته اند موفق 
باشــند به نظر من اگر امــروز اکران 
می شدند، نمی توانستند آن موفقیت را 
کسب کنند. کار در این سینما بسیار 
سخت شده و من سعی می کنم برای 
فیلم بعــدی ام فیلمی مفرح بســازم 
که تلخ نباشــد. من نمی دانم که برای 

جلوگیری از نابودی سینمای اجتماعی 
چه کاری باید انجــام داد اما می دانم 
فیلمسازانی مثل من که ساخت فیلم 
کمدی را بلد نیســتند باید راهی پیدا 

کنند.
*»زنبور کارگر« بیش از ۴۰ دقیقه 
سانســور شــد. آیا سانسور در 
شکست این فیلم تأثیرگذار نبوده 

است؟
بــه عقیده من  عدم اســتقبال از فیلم 
ارتباطی با سانسور ندارد. »زنبور کارگر« 
حتی در شرایطی مساعد اکران شد ولی 
نتوانست با فیلم های کمدی رقابت کند 
و دلیل شکســتش همین بود که من 
فیلمی جدی با موضوع قصاص ساخته ام 
و به نظر می رسد که مردم علاقه ای به 

اینگونه فیلم ها ندارند.
امروز مردم فقط فیلم کمدی دوســت 
دارند و فیلم های کمدی اگر به ســود 
نرســند حداقل به ضرر مالــی دچار 
نمی شوند. من فیلم »زنبور کارگر« را در 
سال ۱۳۹۸ با ۵ میلیارد و ۸۰۰ میلیون 
تومان ساختم و یک میلیارد تومان هم 
برای اکران هزینه کردم و بعد از یک ماه 
هنوز فروش فیلم به یک میلیارد تومان 
نرســیده اســت. به نظرم مقصر اصلی 

شکســت این فیلم من هستم و بهتر 
است واقعیت را بگویم و هر چیز غیر از 

این بهانه گیری است.
البتــه من به مردم حــق می دهم که 
فیلم کمدی ببینند، ما در شــرایطی 
زندگی می کنیم که هــر روز مردم با 
اخباری ناگــوار و ناراحت کننده روبرو 
هستند و دیگر تمایلی به دیدن فیلم 
تلخ ندارند و حداقل می خواهند وقتی 
وارد ســالن سینما شدند از اخبار روز 

فاصله بگیرند.
یکی دیگــر از ضعف های این فیلم این 
اســت که »زنبور کارگــر« قصه های 
زیادی دارد و وقتی در سینما این فیلم 
را با مخاطبان دیدم متوجه شــدم که 

مخاطب حوصله دیدن این همه قصه را 
ندارد. نکته دیگر هم همانطور که به آن 
اشــاره کردم موضوع قصاص بود که به 
نظر می رسد مخاطبان علاقه ای به این 

موضوع ندارند.
*دلیل این حجم از سانســور چه 
بود و چقدر به قصه »زنبور کارگر« 

آسیب زد؟
وقتی بــالای ۴۰ دقیقــه از یک فیلم 
سانسور می شود طبیعتاً آسیبی جدی 
به قصه آن وارد شده است. اگر بخواهم 
درباره این موضــوع صحبت کنم باید 
بگویم که حتی مقصر این سانسورها هم 
من هستم. به عنوان مثال در این فیلم 
همه سیگار می کشند، مطمئناً منطقی 
برای این وجود نــدارد و من به خودم 
می گویم که هیــچ توجیهت برای این 

همه سیگار کشیدن کافی نیست.
در این فیلم یکسری دیالوگ ها، سیگار 
کشــیدن ها و صحنه هایی مثل صحنه 
سقط جنین سانســور شده اند که فکر 
می کنم باید درباره این صحنه ها بیشتر 
دقت می کردم و ایــن موضوعات را در 
نظر می گرفتم. یکسری از سانسورها هم 
از شانس بد من بود چراکه فیلم در دو 
دولت مورد بازبینی قرار گرفت، دولت 
قبل یکسری صحنه ها را سانسور کرد 
و دولت حاضر هم یکســری صحنه ها 
را سانســور کــرد. به طــور کل ما در 
رونــد تولید و نمایش »زنبور کارگر« با 
بدشانسی های بسیاری مواجه شدیم که 
شیوع ویروس کرونا، عوض شدن دولت 
و ناآرامی های سال گذشته در سرنوشت 

این فیلم بسیار تأثیرگذار بودند.
البته برخی از من می پرسند که بسیاری 
از همین صحنه های سانســور شــده 
در »زنبور کارگــر« در دیگر فیلم های 
سینمایی وجود دارد و پخش می شود 
که من دلیلش را نمی دانم. واقعاً وقتی 
برخی فیلم ها نمایش داده می شــوند 
که من خجالت می کشــم این فیلم ها 
را بــا دخترم ببینم ولــی در فیلم من 
صحنه هایی بســیار ســاده تر سانسور 
شــدند. به هر شــکل تجربــه »زنبور 
کارگر« به من یــاد داد که برای فیلم 
بعدی ام بیشــتر دقت کنم تا خیلی از 
مسائلی که در این فیلم مطرح کردم و 
خیلی از حرف هایی که در این فیلم زدم 

را در فیلم بعدی ام بیان نکنم.

به مردم حق می دهم که فیلم کمدی ببینند، ما در شرایطی 
زندگی می کنیم که هر روز مردم با اخباری ناگوار و ناراحت کننده 
روبرو هستند و دیگر تمایلی به دیدن فیلم تلخ ندارند و حداقل 

می خواهند وقتی وارد سالن سینما شدند از اخبار روز فاصله 
بگیرند

,,

نقاشی مسروقه پس از 3۰ سال به موزه بازگشت
یک تابلو نقاشی که از موزه ای در اسکاتلند 
به سرقت رفته بود، بعد از گذشت بیش 
از ۳۰ ســال به موزه بازگردانده شــد. به 
گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از آرت نت، تابلو نقاشی که در سال ۱۹۸۹ 
از »موزه قلعه هاگز« ربوده شــده بود، به 

»موزه های گلاســگو« که شــبکه ای از 
موزه ها در شهر اسکاتلند است، بازگردانده 
شد. نقاشی »کودکان در آب« اثر »رابرت 
گمل هاچیســون«  به همراه چندین اثر 
دیگــر از »موزه قلعه هاگــز« که اکنون 
تعطیل اســت، با قطع کردن سیســتم 

هشدار و وارد شدن از پنجره موزه ربوده 
شده بود. در زمان ســرقت این نقاشی، 
یکی از روزنامه های اسکاتلند گزارش داد 
که سارقان با استفاده از نردبان از پنجره 
بالا رفته بودنــد. در آن زمان ارزش این 

نقاشی ۸۰۰۰ پوند برآورد شده بود.

دستگیری 10 اینفلوئنسر اینستاگرامی 
به جرم تبلیغ قمار
رئیس پلیــس فضای تولید و 
از  تبادل اطلاعــات پایتخت 
بازداشــت بیش از ۱۰ نفر از 
سلبریتی ها و چهره های مشهور 
اینســتاگرامی در خصــوص 
تبلیغ سایت های شرط بندی 
در فضای مجازی خبر داد. به 

گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، سرهنگ داود معظمی 
گودرزی؛ رئیس پلیس فتا پایتخت اظهار کــرد: به دنبال رصدهای 
گسترده پلیس در فضای مجازی مبنی بر دعوت کاربران به سایت های 
قمار و شــرط بندی توسط تعدادی از اشخاص مطرح اینستاگرامی با 
میلیون ها نفر دنبال کننده، پیگیری موضوع در دستور کار قرار گرفت. 
این مقام انتظامی تصریح کرد: کارشناسان پلیس فتا تهران بزرگ پس 
از بررسی های اولیه و جمع آوری ادله دیجیتال تحقیقات سایبری خود را 
آغاز کردند و متوجه شدند افراد مذکور با سوءاستفاده از جایگاه اجتماعی 
خود در فضای مجازی با تبلیغات دروغین و وسوســه انگیز برخی از 
کاربران شبکه های اجتماعی را به سمت و سوی سایت های شرط بندی 

هدایت کرده و در ازای این کار مبالغ زیادی دریافت می کنند.
معظمی گودرزی با اشاره به اینکه افسران سایبری پلیس فتا پایتخت با 
تحلیل مستندات جمع آوری شده و پس از تشریفات قضایی متهمین 
)۱۰ نفر( را دستگیر و به پلیس فتا منتقل کردند، بیان کرد: افرادی که 
اقدام به تبلیغ و ترویج سایت های قمار می کنند همانند مؤسسان این 
سایت ها، مجرم شناخته شده و محکوم خواهند شد و فعالیت این افراد 
در جهت ترویج سایت های قمار علاوه بر از بین بردن سرمایه و زندگی 
هموطنان، مشکلاتی از قبیل به خطر انداختن سلامت روانی آن ها را نیز 

به دنبال خواهد داشت.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: بر اساس قانون مجازات اسلامی و 
مجازات های مقرر در مورد جرم قمار، ماده ۷۰۷ به صراحت اعلام داشته 
است هر کس آلات و وسایل مخصوص به قماربازی را بسازد یا بفروشد 
یا در معرض فروش قرار دهد یا از خارج وارد کند یا در اختیار دیگری 
قرار دهد به ســه ماه تا یک سال حبس و یک میلیون و ۵۰۰ هزار تا 
۶ میلیون ریال جزای نقدی محکوم می شود، لذا کاربران شبکه های 
اجتماعی و به ویژه قشر نوجوان و جوان از فعالیت در چنین سایت هایی 
خــودداری و به تبلیغات فریبنده آن ها توجهی نکنند. رئیس پلیس 
فتا تهران بزرگ به شــهروندان توصیه کرد: به تبلیغات دروغین افراد 
سودجو در فضای مجازی توجه نکنید و از فعالیت در چنین سایت هایی 
خودداری کنید چرا که هیچ برنده ای در سایت های شرط بندی وجود 
ندارد، شهروندان همچنین می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر در 
خصوص تهدیدات و آســیب های فضای سایبری با مرکز فوریت های 
ســایبری به شماره تلفن ۰۹۶۳۸۰ تماس حاصل کرده و یا به سایت 

پلیس فتا به آدرس www.cyberpolice.gov.ir مراجعه کنند.

 بازگشت اعتصابگران هالیوود به میز 
مذاکره

نمایندگان  نوشــت:  ایســنا 
اتحادیــه بازیگــران آمریکا و 
استودیوهای فیلمسازی از روز 
سه شنبه بار دیگر به مدت سه 
روز برای حل و فصل مشکلات 

وارد مذاکره میشوند.
مذاکــرات در اوایل این ماه در 

حالی شکست خورد که کمپانی های هالیوودی پیشنهاد سهم درآمد 
از ســوی اتحادیه بازیگران را رد کردند، چرا که به گفته اتحادیه تهیه 
کنندگان ســینما و تلویزیون، پذیرش این پیشنهاد سالانه چند صد 

میلیون دلار برای اعضایش هزینه خواهد داشت.
اتحادیه بازیگران آمریکا و استودیوهای فیلمسازی در مورد سهم درآمد، 
حداقل غرامت و مقررات هوش مصنوعی اختلافات زیادی با هم دارند.

اتحادیه بازیگران آمریکا )Sag-Aftra( از ماه جولای دست به اعتصاب 
زد و حالا حدود ۱۰۰ روز از این اعتصاب گذشته است.

پایان اعتصاب انجمن نویسندگان، امیدها را برای حل و فصل سریع 
اعتصاب بازیگران افزایش داده بود تا اینکه اتحاد تهیه کنندگان فیلم 
و تلویزیون )AMPTP( هفته گذشته اعلام کرد که مذاکرات آنها با 
اتحادیه بازیگران پس از بررسی جدیدترین پیشنهاد به حالت تعلیق 

درآمده و حالا باید در انتظار دور جدید این مذاکرات باشیم.
»AMPTP« که نماینده نتفلیکس، والت دیزنی و سایر شرکت های 
رسانه ای است، گفت: »پس از گفتگوهای مهم، واضح است که شکاف 
بین ما و اتحادیه بازیگران بســیار زیاد است و گفتگوها دیگر ما را به 

سمتی سازنده سوق نمی دهد«.

کافه خبر

هنر
گ و 
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۵8 طرح تولیدی و اقتصادی در خراسان 
رضوی مجوز گرفت
شــورای برنامه ریزی و توسعه 
خراسان رضوی مجوز ۵۸ طرح 
تولیدی و اقتصادی را در استان 

صادر کرد.
در جلسه شورای برنامه ریزی 
و توســعه خراسان رضوی که 
به ریاســت یعقوبعلی نظری، 

استاندار خراســان رضوی برگزار شد، ده ها طرح کشاورزی، صنعتی و 
مسکن مورد بحث و بررســی قرار گرفت و در نهایت ۵۸ طرح پس از 
توضیحات مدیران دستگاه های اجرایی و استناد به بررسی های کارشناسی 

مجوز اجرا گرفت.
نظری در جریان بررســی طرح های مذکور با تاکید بر ضرورت تعیین 
تکلیف طرح هایی که بلاتکلیف مانده اند، گفت: اگر طرحی در اثر تغییر 
شرایط و مرور زمان، بلا استفاده و بی فایده شده، پیشنهاد تغییر کاربری 

آن را به شورای برنامه ریزی بیاورید تا به جریان بیفتد.
وی راه های دیگر تعیین تکلیف طرح ها را حذف، واگذاری، استفاده از محل 
اعتبارات و تملک دارایی عنوان کرد و افزود: از این چهار طریق تکلیف 
طرح های مربوط به دستگاه خود را در اسرع وقت روشن کنید تا طرح 

بلاتکلیف در استان نداشته باشیم.
استاندار خراسان رضوی با اشاره به سرانه اندک اماکن ورزشی و تخصصی 
جوانان، به اداره کل ورزش و جوانان و ســازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان دستور داد تا در نشست مشترک، طرح های ضروری را بررسی و 

پیشنهاد نهایی را به شورای برنامه ریزی بیاورند.
به گزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری خراسان رضوی، نظری 
افزود: در این صورت می توانیم قید »مجاز« را تبدیل به »تکلیف و باید« 
کنیم تا دستگاه ها در خصوص تامین اماکن و زمینه های تحرک و سلامت 

جوانان و جامعه فعال تر شوند.

جای خالی بخش خصوصی در ستاد ملی 
ترانزیت

کمیســیون  اســبق  رئیس 
و  ترانزیــت  حمل ونقــل، 
لجستیک اتاق بازرگانی ایران 
گفت: جای بخش خصوصی در 
ستاد ملی ترانزیت خالی است.

مجتبی بهاروند در گفت وگو با 
ایسنا در خصوص تشکیل ستاد 

ملی ترانزیت و عدم عضویت بخش خصوصی در آن اظهارکرد: سال ها 
است که در دولت های مختلف از این دست قرارگاه ها در کشور تشکیل 
می شود، اما تا امروز در حوزه ترانزیت چندان پیشرفت نداشته ایم و با این 

موضوع کشورهای همسایه فرصت ها را از ما گرفته اند.
وی افزود: در سایر کشورها اگر چنین ستادی تشکیل شود، ۵۰ درصد 
اعضای آن بخش خصوصی است، زیرا دولت ها و وزرا می آیند و می روند اما 
بخش خصوصی سر جای خود باقی می ماند؛ در این ستاد، اتاق بازرگانی 

به عنوان پارلمان بخش خصوصی حتی نقش مشاور نیز ندارد.
رئیس اسبق کمیسیون حمل ونقل، ترانزیت و لجستیک اتاق بازرگانی 
ایران بیان کرد: یکی از مشکلات ما در حوزه حمل ونقل و ترانزیت عدم 
هماهنگی است. بسیاری از کشورها وزارت حمل ونقل دارند و تمام افرادی 
که در زمینه حمل ونقل، لجستیک و ترانزیت تصمیم گیرنده هستد، زیر 

مجموعه این وزارتخانه قرار دارند.
بهاروند خاطرنشان کرد: کمیسیون حمل ونقل، ترانزیت و لجستیک اتاق 
بازرگانی به دنبال پیگیری حضور بخش خصوصی در ستاد ملی ترانزیت 
بوده و احتمالا جلسه ای توسط هیئت رئیسه و رئیس اتاق ایران برگزار 
خواهد شد تا پیشنهاد حضور بخش خصوصی در ستاد ملی ترانزیت از 
طریق اتاق ایران به مجلس شورای اسلامی ارائه شود چراکه جای بخش 

خصوصی در ستاد ملی ترانزیت خالی است.
وی درباره وضعیت ترانزیت خراسان رضوی بیان کرد: استان ما به دلیل 
مرز مشترک با افغانستان و کشورهای آسیای میانه، موقعیت خاصی در 
سطح کشور دارد. گاهی به دلایل شرایط منطقه ای، ترانزیت تحت تاثیر 
قرار می گیرد. از سمت افغانستان دو مسیر ترانزیتی وجود دارد که یکی از 

ایران و دیگری از پاکستان می گذرد.
رئیس اسبق کمیسیون کمیسیون حمل ونقل، ترانزیت و لجستیک اتاق 
بازرگانی ایران ادامه داد: به دلیل ناامنی در مسیر پاکستان، بخش وسیعی 
از ترانزیت از کشور ما عبور می کند، اما با تغییر شرایط در افغانستان و 
پاکستان، این ترانزیت کمتر خواهد شد، زیرا ناوگان ما کاملا فرسوده بوده 
و قوانین و مقررات قدیمی است. همچنین حمل ونقل متولی خاصی ندارد، 
لذا این مشکلات باعث می شود در سطح منطقه روز به روز فرصت ها از 

دست برود و کشورهای دیگر جایگزین کشور ما در ترانزیت شوند.

چرا بلندمرتبه سازی در مشهد ؟

چند دهه بلاتکلیفی بلندمرتبه سازی در مشهد !
بلند مرتبه سازی در مشهد 
اسلامی  انقلاب  از  پیش 
با مشــارکت فرانسوی ها 
و ایتالیایی ها انجام شــد 
و پــس از انقــلاب نیــز با 
ساختمان هایی مانند زیست 
خاور و هتل همای شماره دو 
مشــهد مرتفع سازی تداوم 
یافــت در دهــه ۶۰ و ۷۰ 
تقریبا بلندمرتبه سازی طرفدار نداشت 
و استقبال چندانی نشد، برنامه ریزی ها 
نیز معطوف به توسعه افقی و شهرک  
ســازی در غرب و جنوب غرب مشهد 

بیشتر رونق داشت. 
مطالعات نشان می دهد قرار نبوده است 
که در مشــهد که دو گسل از شمال و 
جنوب آن عبور می کند ساختمان های 
مرتفع ســاخته شود اما تمایل بازار به 
و ساخت ساختمان های  مرتفع سازی 
بلند در برخی مناطق از جمله اطراف 
حــرم مطهر رضوی و محدوده جنوب 
بولوار وکیل آبــاد )محدوده منطقه ۹ 
شــهرداری و اراضی آبادگــران( بلند 
مرتبه ســازی آغاز شد. اما ساختمان 
هایی بلند قامتی که به خصوص طی 
دو دهه گذشــته در مشــهد ساخته 
شد تفاوتی عمده با ساختمان مرتفع 
قدیمی دارد آن هم این که ساختمان 
های مرتفع در فضایی با سطح اشغال 
مناسب و با در نظر گرفتن مسیرهای 
حرکتی، ترافیک، فضای سبز و دیگر 
الزامات ساختمان های مرتفع ساخته 
شده اند که با گذشت چند دهه هنوز 
هــم کارایی لازم را دارنــد و مردم از 
این نوع ســاختمان ها رضایت دارند 
اما ســاختمان های بلنــد مرتبه طی 
یک دهه اخیر به صــورت پراکنده و 
بدون رعایت اصول فنی و شهرسازی 
که نارضایتی های عمومی زیادی را به 

همراه داشته است.
ایــن تجریه بلنــد مرتبه ســازی در 
مشهد نشان می دهد نباید به این نوع 
ساختمان ها نگاهی تک بعدی داشت 
و اگــر الزامات این نوع ســاختمان ها 
رعایت شــود، شاید بتواند یک راهکار 
برای برون رفت از چالش کمبود زمین 
و مســکن در کلان شهر مشهد باشد 
و در غیــر این صورت زخمی دیگر بر 
پیکره رنجور شهر خسته و در معرض 

آسیب مشهد است.
 آغاز مطالعات طرح بلند مرتبه سازی

 شهر مشهد
مدیرکل طرح ها و مطالعات شــهری 
شهرداری مشــهد ضرورت های طرح 
بلند مرتبه سازی را تشریح کرد. حجت 
فرقانی ، در نخستین نشست »ضرورت 
بلندمرتبه سازی« که برای ارائه نتایج 
بلند مرتبه ســازی شهر مشهد  طرح 
برگزار شد، با اشاره به اینکه مطالعات 
طرح بلند مرتبه سازی شهر مشهد از 
یک سال پیش آغاز شده است، عنوان 
کرد: طــرح بلند مرتبه ســازی جزو 
اســناد جامع بــوده و الزامات قانونی 
برای آغاز مطالعات این طرح داشته ایم. 
در واقع طرح بلند مرتبه ســازی طبق 
ابلاغیه های شورای عالی شهرسازی و 
 معماری از اسناد جامانده طرح جامع 

بود و باید مطالعات آن انجام می شد.
بلنــد  ضــرورت  خصــوص  در  وی 

مرتبه سازی در شــهر مشهد، تصریح 
که  مرتبه ســازی هایی  بلنــد  کــرد: 
تاکنون در شــهر مشهد انجام شده با 
این  اســت.  پراکندگی زیادی روبه رو 
نوع پراکندگی  موجب نارضایتی زیادی 
در بین شــهروندان شده بود. ما برای 
رفع دغدغه شــهروندان و اینکه بلند 
مرتبه ســازی ها در لبه ها و پهنه های 
انجام شــود لازم دانستیم  مشخصی 
مطالعات طرح بلند مرتبه سازی را آغاز 
کنیم. نتایج این مطالعات در ســایت 
معاونت شهرســازی بارگزاری شــده 

است.
مدیر کل طرح ها و مطالعات شــهری 
شــهرداری مشهد با اشــاره به نقش 
ســرمایه گذاران در شــهرهای بزرگ 
مثل مشهد، خاطرنشان کرد: سرمایه 
گذارانــی که می خواهند در مشــهد 
ســرمایه گذاری کنند نیازهای زیادی 
را مطرح کرده انــد. در نتیجه ما باید 
یــک پاســخ منطقی بــرای نیازهای 
آن ها داشته باشــیم. از آنجا که پاسخ 
منطقــی بدون در نظــر گرفتن تمام 
جوانــب و برنامه ریــزی در خصوص 
بلندمرتبه ســازی امکان پذیر نیست، 
موضوع به این سمت رفت که ما با یک 
طرحی  مطالعات  مناسب  برنامه ریزی 
را آغاز کنیم که پاســخگوی نیازهای 

سرمایه گذاران باشد.
فرقانی با یادآوری اینکه شــهر مشهد 
در اسناد بالادستی به عنوان یک شهر 
تاثیرگذار در سطح بین المللی تعریف 
شده است، اضافه کرد: باید شرکت های 
بــزرگ و بین المللی تجــاری بتوانند 
در مشهد مســتقر و دفتر کار تجاری 
 داشــته باشــند. این موضوع سومین 
ضــرورت بــه آغــاز مطالعــات بلند 

مرتبه سازی بود.
وی افــزود: بنا به دســتورالعمل ابلاغ 
شــده شــورای عالی شهرســازی و 
معماری کشــور، مجوزهای ســاخت 
ســاختمان هایی که به صــورت بلند 
مرتبه و با ارتفاع بــالای ۲۷ متر یا ۸ 
طبقه باشــد در صورتی داده می شود 
کــه در یک فرایند طولانی، سلســله 
مسائلی در حوزه های مختلف زیست 
محیطــی، تاسیســات و تجهیــزات 
زیربنایــی، گســل ها، مســائل زمین 
شناسی، آلودگی هوا، مسائل اجتماعی 
و سایر مسائل بررسی شود. این مساله 
در قالب یک طرح قابل بررســی است 

که بر اساس آن کل سطح شهر مشهد 
را از تمام جنبه ها مورد بررســی قرار 
دهیم و در نهایت مکان هایی که امکان 
بلندمرتبه ســازی وجود دارد به طور 
دقیق مشخص کنیم و در همان اراضی 
مجوزهایی برای بلند مرتبه سازی داده 

شود.
مدیر کل طرح ها و مطالعات شــهری 
شهرداری مشــهد با اشاره به افزایش 
قیمت اراضی ســطح شــهر مشهد به 
عنوان مســاله دیگر در حوزه ضرورت 
مطالعات طرح بلندمرتبه سازی، عنوان 
کــرد: در حال حاضر محدوده شــهر 
مشهد بسته شــده و ما نمی توانیم به 
صورت زیادی محدوده شــهر مشهد 
را از اطراف گســترش دهیم. بنابراین 
امکان گسترش  محدوده شهر مشهد 
بیش از این را ندارد. همچنین ما برای 
افزایش هرساله جمعیت شهر مشهد به 
صورت رشد طبیعی و افزایش جمعیت 
ناشی از مهاجرت، نیاز داریم که سطح 
ارتفاع طبقات را در شهر مشهد افزایش 
دهیم که این موضــوع در قالب طرح 
 بلند مرتبه ســازی قابــل برنامه ریزی

 خواهد بود.
40 درصد از کل فضا باید به صورت فضای سبز 

عمومی و در اختیار مردم  قرار بگیرد
فرقانی ادامــه داد: در ضوابطی که در 
طرح بلندمرتبه ســازی تعریف شده 
اســت ۴۰ درصــد از کل فضا باید به 
صــورت فضای ســبز عمومــی و در 
اختیار مردم  قرار بگیرد. بر این اساس 
ما می توانیــم از این فضا برای جبران 
بخشــی از کمبود سرانه های خدماتی 
که در سطح شهر در طرح های تفصیلی 

با آن مواجه هستیم استفاده کنیم.
وی خاطرنشــان کرد: اگر قرار اســت 
در مشــهد ســاختمان بلند مرتبه ای 
ســاخته شــود باید در قالب ضوابط 
خاصی باشد و شــهروندان نسبت به 
اینکه چــه پهنه هایی برای بلندمرتبه 
 ســازی برنامه ریزی شــده است آگاه 

باشند.
مدیر کل طرح ها و مطالعات شــهری 
شهرداری مشهد ضمن یادآوری اینکه 
طرح بلندمرتبه سازی به صورت کامل 
در سایت معاونت شهرسازی بارگزاری 
شده است، گفت: مصاحبه های زیادی 
نیز در این خصوص انجام شده است. 
همچنین مطرح شــده است که افراد 
می توانند در ایــن خصوص با نظرات 

خود نســبت به تکمیــل این طرح به 
ما کمک کنند. علاوه بر آن جلســات 
بعــدی در این خصوص بــا همکاری 
جهاد دانشگاهی برگزار خواهد شد که 
همه افراد وپژوهشــگران می توانند در 

این جلسات حضور پیدا کنند.
طرح بلندمرتبه سازی در دسترس برای تمام 

شهروندان است
جــواد اصغــری، معاون شهرســازی 
ومعماری شــهرداری مشــهد نیز در 
این جلســه عنوان کرد:  خروجی این 
جلساتی که در حوزه بلندمرتبه سازی 
است به نفع شهر و شهروندان خواهد 
بود.  به ســرانجام رســیدن طرح های 
تفصیلی یکی از اتفاقات خوب در این 

دوره بود.
وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه 
آیا طــرح بلندمرتبه ســازی به جهت 
پاسخ به نیازهای درآمدزایی شهرداری 
مشهد تهیه می شود؟ خاطرنشان کرد: 
آیا اگر چنین برنامه ای داشــته باشیم 
چیز بدی اســت؟ بهتر بــود اینگونه 
سوال شود که زمان بندی اجرای طرح 
تا کی است؟ آیا زمانبندی اجرای این 
طرح کوتاه مدت است میان مدت است 
یا بلند مــدت؟ بنابراین در درجه اول 
این پرســش را در نظر بگیرید که آیا 
اگر چنین برنامه ای وجود داشته باشد 
چیز بدی است؟ ثانیا باید زمانبندی آن 

مشخص شود.
معاون شهرسازی ومعماری شهرداری 
مشــهد با اشــاره بــه مــوارد مطرح 
شــده در مــورد ابعــاد مختلف طرح 
بلندمرتبه سازی، ادامه داد: به هرحال 
اقتصاد شــهر یکی از موضوعاتی است 
که مدیریت شهری به دنبال آن است.

اصغری خاطرنشــان کــرد: قطعا در 
باید یک سری بســته هایی  مشــهد 
داشــته باشــیم کــه به واســطه آن 
ســرمایه گذارانی  نیازهای  پاسخگوی 
 باشیم که برای سرمایه گذاری مراجعه 

می کنند.
وی بــا تاکید بر اینکه طرح بلندمرتبه 
ســازی در حال مطالعه بــوده و هنوز 
چیزی در آن نهایی نشده است، اظهار 
کرد: این طرح در ســامانه بارگذاری 
شده و قابلیت دسترســی برای تمام 
شــهروندان را دارد. ما حتما از نقطه 
نظرات هرکدام از شــهروندانی که در 
این خصوص مباحثی داشــته باشند 

بهره می گیریم.

 ۴۴۴ واحد موتورخانه هتل ها و مراکز گردشگری خراسان رضوی بهینه سازی شد
مدیرعامل شــرکت گاز خراسان رضوی 
گفت: از ابتــدای اجرای طــرح اصلاح و 
بهینه سازی موتورخانه ها تاکنون ۴۴۴ واحد 
موتورخانه در هتل ها و مراکز گردشگری 
این اســتان به صورت رایگان بهینه سازی 
شده است. حسن افتخاری با اعلام این خبر 

اظهار کرد: تا پایان شهریورسال جاری ۸۵۱ 
هتل و مراکز گردشگری در طرح اصلاح و 
بهینه سازی موتورخانه ها ثبت نام کردند که 
فرآیند مصرف ۴۴۴ واحد موتورخانه اصلاح 
و روند بهینه سازی ۴۰۷ واحد موتورخانه 
دیگر نیز در حال انجام اســت. وی با بیان 

اینکه برای اجــرای این طرح ۳۲ میلیارد 
ریــال از محل منابع داخلی شــرکت گاز 
هزینه شده، افزود: در این طرح موتورخانه 
واحدهای مسکونی، تجاری، اداری و مراکز 
اقامتی و گردشگری به صورت رایگان اصلا 

ح می شود.
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گزارش صبح امروز درباره رودپار مشهد؛

کسی که باحکم حکومتی چهل بازه را خصوصی کرد کیست؟
اخیر  اتفاقات  در جریــان 
پرونده رودخانه چهل بازه 
مشهد ، گفتگو با طرفین 
دعوا تقریبا غیر ممکن است 
.چون همه از گفتگو با رسانه 

ها منع شده اند.
ایــن موضوع از اتفــاق های 
اســت که مشــکلی  نادری 
پیچیده در خصوص یک شهر رخ بدهد 
و مسئولین برای پاسخگویی در باره آن 
از اطلاع رســانی و شفاف سازی منع 

شوند!
برداشــت هایــی که از ایــن وضعیت 
می توان کرد زیاد اســت، یکی از آنها 
دست داشتن و یا شاید انتفاع کسانی 
در پرونده چهل بازه است که احتمال 
دارد دارای پست و مقام بوده و از افشای 

نامشان ابِا داشته باشند. 
با توجه به ارزشــمند بودن زمین های 
رودخانه چهل بازه دســت های پنهان 
ممکن است بی ارتباط  به کسانی که 
۲۰ ســال پیش فریب خورده و بابت 
این زمین ها برای آینده ای بهتر هزینه 
کرده اند نباشــد، چرا کــه با بالا رفتن 
قیمت لحظه ای ملک، ســهیم کردن 
کسانی که بتوانند آنها را به مقصودشان 
برســانند دور از ذهن نخواهد بود و اما 
آنچه مسلم است، دستهای  بالاتری در 

کار است که ریشه در تهران دارد.
به عبارتی دیگر، تعــدادی از پایتخت 
نشینان در حرکتی هماهنگ و برنامه 
ریزی شده برای یکی از کلان شهرها به 
گونه ای تصمیم می گیرند که مسئولان 
اســتان نیز نمی توانند در مقابل آن از 

حقوق مردم مشهد دفاع کنند.چرا؟!
سکوت شهردار مشهد؛چرا؟

قطعاً یکــی از افرادی کــه در مقابل 
خصوصی سازی چهل بازه باید صدای 
انتقادش بلند باشــد شــهردار مشهد 
اســت، چرا که هزینه صرف شده برای 
رودپارک مشهد مبلغ قابل توجهی بوده 
و آنچه صرف رودپارک چهل بازه شده 
سهمی از درآمد مردم همین شهر است.

آنچه تنها برای مرحله دوم این رودپارک  
صرف شد  ۱۸۰ میلیارد تومان بود که 
آبان ۱۴۰۰ توسط سید عبدالله ارجایی 

شهردار وقت مشهد اعلام شد. 
اما وی همان زمان تأکید کرد: رودخانه 
چهل بازه، محلی است که خطر سیلاب 
دارد و باید به شهروندان یادآوری شود 

که اینجا مســیل است و ممکن است 
روزی گرفتار سیلاب شــویم . لذا این 
بوســتان باید با همان نام »رودپارک« 
اجرا شــود تا یادآور خطرات احتمالی 
ناشی از بروز سیل های فصلی باشد./ایرنا

خارج شدن چهل بازه از رودپارک
آنچــه امروز با صدور ســند خصوصی 
اتفاق افتاده از دست رفتن ۱۱۵ هکتار 
از رودخانــه و  تمام رودپارک چهل بازه 
مشــهد و تبدیل آن به ملک خصوصی 

است.
اتفاقی که پس از این خواهد افتاد کور 
کردن محل عبور سیل و ساخت و ساز 
بر آن است. به طوری که در صورت بروز 
ســیلاب یا باز کردن دریچه های سد 
گلستان یا حتی شکســته شدن سد 
قدیمی و تــرک خورده قطعاً فاجعه ای 
بزرگ رخ می دهد. حال آن که کسانی که 
باید در این زمینه شــفاف سازی کرده 
و پاســخگو باشــند ممنوع المصاحبه 

شده اند.
چرا ممنوع المصاحبه؟

وزارت نیرو که متولی و مسئول قانونی 
حفاظــت از رودخانــه اســت، با قید 
محدودیت از مصاحبه با رسانه ها منع 

شده است.
بنیاد شــهید هم از مصاحبه منع شده 
یعنی بنیادی که ســند ۷۰ درصد این 
زمین ها بــه نامش خــورده حاضر به 
گفتگو با هیچ رســانه ای نیست، ستاد 
اجرایی فرمان امام)ره( با صاحب شدن 
۳۰ درصد این زمین ها هیچ واکنشــی 

نشان نمی دهد. البته درست است که 
این دو نهاد حکومتی دلالت به سکوت 
شده اند اما شاید این سیاست بی ارتباط 
به موضع و جایگاه فعلی آنها نباشد چرا 
که فعلاً با دستوراتی که از حوزه ستادی 
دستگاه قضایی صادر شده برنده بازی 

هستند.
شــهرداری کــه با صــرف هزینه های 
هنگفت تا کنون موفق به اجرای چند 
ده هکتار از مجموعــه ۳۰۰ هکتاری 
رودخانه شده اســت و مطابق قرارداد 
۴۰ ساله با وزارت نیرو مکلف به اجرای 
بزرگترین رودپارک تاریخ سرزمین ایران 

بوده مصاحبه نمی کند.
... و همــه این ها قرار بوده در ســکوت 

خبری رخ بدهد!!!
مدیر حقوقی شــرکت آب منطقه ای 
خراســان رضوی که مسئولیت دفاع از 
پرونده را برعهده دارد با تأکید بر عدم 
داشــتن اجازه برای اطلاع رســانی به 
مردم و رسانه ها می گوید: واقعاً نمی دانم 
حال که سند به نام ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( و بنیاد شــهید صادر 
شده اســت، آیا می توانم مصاحبه کنم 

یا خیر؟
ناصــر صادقیان پــور که دســتورات 
ضد ونقیض فراوانی در خصوص مصاحبه 
با رسانه ها دریافت کرده این تکلیف را 
برای خود و شرکت آب منطقه ای مبهم 

می داند.
وی حتی در پاسخ به سؤال ما مبنی بر 
علت انتقال سریع مالکیت این زمین ها 

به بنیاد شهید و ســتاد اجرایی فرمان 
امام خمینی)ره( با توجه به عدم وجود 
دادنامه ای که حکم کند رودخانه متعلق 
به دیگری است، با تأکید چندباره مبنی 
بر عدم تلقی ایــن گفتگو به مصاحبه 
گفت کــه در این پرونــده وزارت نیرو 
محکوم علیه تلقی شده است و چنین 
دادنامه ای مشاهده نکرده، مطمئناً پاسخ 

نزد اجرا کننده گان این حکم است.
تأسف بار اینکه...

ادامــه تحقیقات، فرضیه مــا در مورد 
دست هایی از پایتخت برای خصوصی 
کردن رودپــارک چهل بازه درســت 

درآمد.
چنان که طــی تحقیقات فــراوان در 
خصــوص علــت صــدور رأی بــرای 
خصوصی ســازی رودپارک چهل بازه 
متأسفانه به اجرای احکام دادگاه اصل 

۴۹ قانون اساسی در تهران رسیدیم.
طبق شــنیده ها پرونده در حال طی 
کردن مراحل قانونی خود و کسب سند 
مالکیت وزارت نیرو بــوده که یک باره 
یکی از طرف های پرونده در جایگاهی 
قرار می گیرد که به قاضی پرونده دستور 
می دهد سند رودخانه را به نام خودش و 
شریک دیگرش ! صادر کند و قاضی نیز 

بلافاصله اجرا می کند.
او کیســت؟ و چگونــه در این جایگاه 
قرار گرفته؟ آیا این اتفاق قرار است در 
سایر پرونده های مشابه یا مربوط به این 
اشخاص باز هم تکرار شود؟ و این که آیا 

این کار قانونی است ؟

کنکور ۵ سال دیگر حذف می شود؟
عضــو شــواری عالی انقــلاب فرهنگی 
درپاسخ به این ســوال که کنکور ظرف 
چند سال آینده حذف خواهد شد گفت: 
من امیدوارم ظرف ۵ ســال آینده دیگر 
کنکور نداشته باشیم. به گزارش روزنامه 
»صبح امــروز« و به نقــل از مهر، دکتر 

ابراهیم سوزنچی عضو شورای عالی انقلاب 
فرهنگی با حضور در برنامه فرامتن شبکه 
افق گفت: با تشکیل سازمان ملی سنجش 
و ارزشیابی آموزش از نظر نهادی، مقاومت 
بــرای حذف کنکور بســیار کاهش پیدا 
خواهد کرد. وی ادامه داد: امیدوارم ظرف 

چند ســال آینده کنکور جای خود را به 
امتحانات نهایی دهد. عضو شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در پاســخ به این سوال 
که کنکور ظرف چند ســال آینده حذف 
خواهد شــد افزود: من امیدوارم ظرف ۵ 

سال آینده دیگر کنکور نداشته باشیم.

وزیر بهداشت: فرآیندهای فسادزا 
حذف شود

وزیــر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی با بیان این 
که خط قرمــز ما در وزارت 
بهداشــت، فســاد است و 
فرآیندهای فسادزا را حذف 
کرده ایم، بر نظارت جدی بر 

عملکردها تاکید کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وبدا، بهرام عین اللهی 
با محکومیت وقایع اخیر در غزه، افزود: برخی ســازمان های بین 
المللی در این زمینه سکوت کرده اند و سکوت آنها نشان دهنده 
ناکارآمدی است. در این زمینه انتظار می رود که سازمان جهانی 
بهداشت در موضوع سلامت مردم غزه و فلسطین کوتاهی نکند و 
امکانات و تجهیزات لازم دارویی و درمانی را به این مناطق ارسال 

کند.
وی با اشاره به تحریم های گسترده آمریکا و غرب گفت: با مقاومت 
و پیروی از رهنمودهای روشــنگر رهبر معظم انقلاب در زمینه 
اقتصاد مقاومتی می توان از این پیچ دشــوار تاریخی به سلامت 

عبور کرد.
وزیر بهداشت با بیان اینکه باید با کیفیت ترین داروها و تجهیزات 
پزشــکی را برای مردم فراهم کنیم، اظهار داشت: از ابتدای دولت 
مردمی تمام توان خود را در تامین بهترین داروها به کار گرفته ایم 
و تلاش خواهیم کرد در این مسیر روز به روز قوی تر عمل کنیم.

عین اللهی تصریح کرد: از برنامه های بسیار مهم ما برنامه سلامت 
خانواده و نظام ارجاع است که تمامی دانشگاه ها باید در این زمینه 
اقدامــات لازم را انجام دهند و همچنین فعال و همگرا خانه های 

بهداشت از موضوعاتی است که باید در دستور کار قرار گیرد.
وی گفت: با همکاری و همدلی یکدیگر از گذرگاه های سخت عبور 

خواهیم کرد و آینده روشنی در انتظار است.

پیامک  ثبت نام برای جاماندگان یا 
واریز سود سهام عدالت جعلی است

سازمان خصوصی سازی در اطلاعیه ای با تاکید بر لزوم هوشیاری 
عموم مردم نســبت به اقدامات مجرمانه کلاهبــرداران از طریق 
پیامک و یا شبکه های اجتماعی، هرگونه فراخوان برای ثبت نام و 

یا واریز سود سهام عدالت را جعلی و غیرقانونی اعلام کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، ســازمان 
خصوصی سازی اعلام کرد: با توجه به انتشار برخی اخبار نادرست 
توســط برخی افراد برای مقاصد کلاهبرداری و اخاذی از مردم از 
طریق انتشــار در شبکه های مجازی و یا پیامک تلفنی و ارسال 
لینک سایت های جعلی و منتسب به نام این سازمان با سرشناسه 
های مختلف در خصوص موضوع ســهام عدالت، به اطلاع کلیه 
هموطنان عزیز و اصحاب رسانه می رساند هرگونه واگذاری سهام 
عدالت پس از تصویب ســبد ســهام در هیات وزیران و تصویب 
ســازوکار واگذاری از جمله تعیین اولویت های مشــمولین، در 
شــورای عالی اجرای سیاست های کلی اصل )۴۴( قاون اساسی 

انجام خواهد شد.
بر این اســاس آخرین تصمیمات در این خصوص از طریق سایت 

سازمان به نشان www.ipo.ir اطلاع رسانی خواهد شد.
همچنین اطلاع رسانی در خصوص زمان و نحوه واریز سود سهام 
عدالت نیز تنها از طریق ســایت شــرکت سپرده گذاری مرکزی 
 www.sahamedalat.ir اوراق بهادار و تسویه وجوه به نشانی
و سایت سازمان خصوصی سازی به نشانی www.ipo.ir انجام 
خواهد شد. بدیهی است هرگونه فراخوان مردم مبنی بر ثبت نام 
در خصوص دریافت سهام عدالت یا واریز سود سهام عدالت به جزء 
مبادی فوق، جعلی و غیرقانونی اســت و این سازمان در صورت 
مشاهده هرگونه سوءاستفاده احتمالی، مراتب را از طریق مراجع 

قضایی و پلیس فتا پیگیری خواهد نمود.

خبر

اجرای مرحله نخست طرح مبارزه با سارقان جیب بر در کشور
رئیس پلیس آگاهی فراجــا از اجرای 
مرحله نخست طرح مبارزه با سارقان 
جیب بر که منجر به دستگیری اعضای 
چنــد باند جیب بر و کشــفیات قابل 

توجهی شد، خبر داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از پلیس، ســردار محمد قنبری 
روز یکشــنبه اظهار داشت: در راستای 
کنترل و کاهش جیب بری در ســطح 
استان های هدف، طرح مقابله با سارقان 
جیب بر، در مهر ماه امســال به مدت 
دو روز با همکاری پلیس پیشگیری به 

مرحله اجرا درآمد.
وی افزود: تلاش کارآگاهان با اجرای این 
طرح منجر به دستگیری اعضای چند 
باند جیب بر و همچنین کشفیات قابل 

توجهی شد.
رئیس پلیس آگاهی فراجا گفت: با توجه 

به شلوغی و ازدحام جمعیت در مراکز 
خرید و ایستگاه های مترو و اتوبوس ها 
عده ای با سوء اســتفاده از این شرایط 
عمدتــا در قالب گروه های ۳ یا ۴ نفره 
و در مواردی بــه صورت انفرادی اقدام 

به سرقت به شیوه جیب بری می کنند.
وی خاطرنشان کرد: شگردهای مختلف 

تمرکز از قبیل ضربه )تنه زدن( و مطرح 
کردن برخی موضوعات اجتماعی آغاز 
گفت وگو و تمرکز شخص مورد نظر را 
کاهش داده و در همین زمان ســارق 
اصلی اقدام به سرقت اموال داخل جیب 

افراد از قبیل گوشی تلفن همراه، وجوه 
نقد و مواردی از این دست می کنند.

سردار قنبری به شهروندان توصیه کرد، 
از حمل و جابه جایی وجوه نقد زیاد و 
اسناد و مدارک معتبر و اشیای با ارزش 
در مواقع غیر ضــروری جدا خودداری 

کنند.
این مقام ارشد انتظامی همچنین توصیه 
کرد که در اماکن عمومی و معابر شلوغ 
به حرکات فیزیکی اطرافیان خود دقت 
کنند و در صورت برخورد یا رفتار غیر 
طبیعی افراد دقت کافی کرده و ضمن 
حفظ خونســردی مراقبت بیشتری از 
اموال همراه خود داشــته و در صورت 
امکان مراتــب را به پلیس ۱۱۰ اعلام 

کنند.
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درگاه پرداخت امن

آگهی مزایده ماشین آلات
 به شماره  1002091158000002

ســازمان همیاری شهرداریهای خراســان رضوی در نظر دارد با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس 
setadiran.ir ، نســبت به برگذاری مزایده ماشین آلات مطابق جزئیات مندرج در اسناد و طی شماره مزایده سیستمی  

۱۰۰۲۰۹۱۱۵۸۰۰۰۰۰۲  اقدام نماید. 
تاریخ انتشار در سایت:      از تاریخ ۳۰مهر  ماه ۱۴۰۲  ساعت : ۸:۰۰    تا تاریخ : ۱۸ آبان ماه ۱۴۰۲ ساعت ۱۴:۰۰

مهلت بازدید مزایده :         از تاریخ  ۳۰ مهر  ماه ۱۴۰۲  تا  تاریخ ۶ آبان ماه  ۱۴۰۲  روزانه از ساعت ۸:۰۰ تا ساعت ۱۳:۰۰
مهلت دریافت اسناد:         تا تاریخ ۷ آبان ماه  ۱۴۰۲  تا ساعت ۱۵:۰۰

مهلت ارائه پیشنهاد :         از تاریخ ۳۰مهر  ماه  ۱۴۰۲ ساعت ۸:۰۰  تا تاریخ ۱۸ آبان ماه ۱۴۰۲ ساعت ۱۴:۰۰
زمان بازگشایی:                  تاریخ  ۲۰آبان  ماه  ۱۴۰۲  ساعت ۹:۰۰

برگزاری مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل دریافت اسناد )در صورت 
وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده،  ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از برنده بودن مزایده گران محترم 

از این طریق امکان پذیر می باشد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد ۱ و ۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره  ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۳۷۶ هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای مجتبی بهنام 
مقدم فیض آبادی فرزند علی جمعه به شــماره شناسنامه ۴۷۵  صادره از 
تربت حیدریه  نســبت به ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹۳/۵۰ 
مترمربع ) نود وســه مترو پنجاه صدم مترمربع( قســمتی از پلاکـ  ۲۲۳۹ 
مجزی شده از ۴۳۴ فرعی از اراضی دیزقند پلاک ۲۳۱  اصلی دهستان اربعه 
واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه  خریداری 
مع الواسطه از مالک رسمی غلامرضا چوپان فراری محرز گردیده است. لذا 
به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید 
از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می 
نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ 
انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۷/۱۵. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۸/۱ م.الف۳۳۰
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . نظر به دستور مواد ۱ 
و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۰۶۰۰۵۹۰۳  
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای  حمید رضا 
میرکی لشکری فرزند رمضانعلی به شماره شناسنامه ۲۷۰۲  صادره از تربت 
جام نسبت به ششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۱۵/۵۰ مترمربع 
) صد و پانزده مترو پنجاه صد مترمربع( قســمتی از  باقیمانده پلاکـ ۴۹۶ 
فرعی از اراضی دیزقند پلاک ۲۳۱  اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان 
رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از 

مالک رسمی محمد علی کارگران محرز گردیده است. لذا به موجب ماده ۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
و ماده ۱۳ قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولیــن آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و 
صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار 

نوبت اول: ۱۴۰۲/۸/۱. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۸/۱۷ م.الف۳۵۵
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی .نظر به دستور مواد ۱و۳ 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ وبرابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۰۶۰۲۰۰۰۰۲۵۸ مورخ 
۱۴۰۲/۷/۵ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی 
قنبری به شناسنامه شماره ۱۹۳ کد ملی ۵۶۲۹۵۹۷۰۹۴  صادره  بجستان 
فرزند ابراهیم در ششدانگ  یک قطعه محوطه مشتمل بر ساختمان با کاربری 
تجاری به مساحت ۵۰ مترمربع قسمتی از پلاک ثبتی ۹ فرعی از دو اصلی  
واقع در بخش دوگناباد حوزه ثبت ملک بجستان به آدرس: بجستان- بلوار 
مطهری غربی  خریداری مع الواســطه از محل مالکیت شهرداری بجستان 
محرز گردیده است . لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده ۱۳ آیین نامه مربوطه این 
آگهی در نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالنتشار 
در شهرهاودر روستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای 
اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها 
از تاریــخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی 
تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات 
ثبــت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتیکه اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواست به دادگاه عمومی 
محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست تاریخ انتشار نوبت اول: 

۱۴۰۲/۸/۱. تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۲/۸/۱۷ م.الف۱۹۱
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/4آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظر به دستور مواد ۱ و۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره  ۲۲۰۴...۱۴۰۲ 
و ۲۲۰۳ ...۱۴۰۲ مورخه ۱۴۰۲/۶/۳  آقای امان الله دورانی در ششدانگ  دو 
باب  ساختمان به مساحتهای ۱۲۵ متر و ۱۱۸ مترمربع قسمتی از پلاک ۳۸  
اصلی  چهار برج  ، بخش ۱۰ مشهد از محل مالکیت علیرضا کمپانی تائید  
گردیده است. لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی  و  کثیرالانتشــار در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید 
ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۷/۱۵. تاریخ انتشار نوبت دوم: 

۱۴۰۲/۸/۱ م.الف۳۴۵۵
بشیر پاشایی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

511/5آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
نظــر به دســتور مــواد ۱ و۳ قانون تعییــن تکلیف وضعیــت  اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رســمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شماره 
۲۲۰۰...۱۴۰۲مــورخ ۱۴۰۲/۶/۲۹ هیــات  موضوع ماده یک قانون مذکور 
تصرفات  آقای مهدی مطبعه چی اتحاد  فرزند حســین در ششدانگ یک 
باب ساختمان  به مساحت ۱۰۰/۲۳ مترمربع قسمتی از پلاک شماره ۱۷۷  
فرعی از ۱  اصلی بحرآباد  بخش ۱۰ مشهد از محل مالکیت مریم باقران تائید 
گردیده است، لذا به موجب ماده ۳ قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی  و  کثیرالانتشــار در 
شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید 
ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است 
و در صورتــی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به 
صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به 
دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۲/۷/۱۵. تاریخ انتشار نوبت دوم: 

۱۴۰۲/۸/۱ م.الف۳۴۵۳
بشیر پاشایی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

پاکسازی محوطه کاروانسرای جهانی عباس آباد تایباد
میراث فرهنگــی،  اداره  رئیــس 
صنایع دســتی  و  گردشــگری 
شهرســتان تایباد گفت: محوطه 
میراث جهانی کاروانسرای عباس 
آبــاد تایباد با حضــور جمعی از 
دوســتداران میــراث فرهنگی و 

محیط زیست پاکسازی شد.
به گــزارش میراث آریــا به نقل 

از روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراسان رضوی نظام الدین کارگزار با اعلام این خبر افزود: به همت انجمن 
میراث فرهنگی شهرستان تایباد و سازمان های مردم نهاد برنامه ای فرهنگی، 
اجتماعی و خانوادگی برای همه اعضای خانواده با عنوان پاکداشــت میراث 

جهانی کاروانسرای عباس آباد تایباد برگزار شد.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان تایباد اظهار 
کرد: این کاروانسرا با توجه به آلودگی نوری فوق العاده کم آن در سال های 
گذشــته به عنوان یکی از سایت های نجومی مورد توجه قرار گرفته است و 
همه ســاله در دو بازه زمانی مرداد ماه و آذرماه همایش عکاسی نجومی در 

آن برگزار می شود.
او ادامه داد: کاروانســرای عباس آباد تایباد به شماره ۲۳۸۶ در سال ۱۳۷۸ 
در فهرست آثار ملی کشور به ثبت رســیده و در تاریخ ۲۶ شهریور ۱۴۰۲ 
در جریان چهل و پنجمین اجلاس کمیته میراث جهانی یونسکو در ریاض 
همراه با ۵۳ کاروانسرای دیگر کشور در قالب پرونده کاروانسراهای ایرانی در 

فهرست میراث جهانی یونسکو به ثبت رسید.


